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Noturēties 90 dienas

K ādā pirmās Jaungada darba dienas radioraidījumā pie 
mikrofoniem bija sanākuši dažnedažādi “kouči” (kā tagad 
moderni sevi dēvē cilvēki, kuri, tā teikt, pēc trīsnedēļu 

kursiem tādu pašu “kouču” vadībā māca citus dzīvot). Un visi vie-
nojās “kopējā dziesmā”, ka visas Jaungada apņemšanās paras-
ti izkūpot gaisā pēc divām nedēļām. Taču astoņiem procentiem 
ļaužu pat izdodas šīs apņemšanās realizēt dzīvē. Esot gan viens 
nosacījums – jānoturas 90 dienas. Tad gan apņemšanās un to 
realizācija saņemot teju vai ieraduma statusu. Jo 90 dienas esot 
tas termiņš, pēc kura apņemšanās iegūstot neatgriezenisku rak-
sturu... Tātad (loģisks secinājums) – jātrenē gribasspēks, jāmē-
ģina pārkāpt sev pāri un jāievieš jauns dzīves ritms vismaz 90 
dienas.

90 dienas gan būtu itin pieklājīgs termiņš ne tikai personisko 
solījumu pildīšanā vien. Arī valstiskā līmenī trīs mēnešu termiņš 
var izrādīties gana pieklājīgs, lai saprastu, vai pērnā gada solīju-
mi vest tautu uz saulaino tāli tiešām izrādīsies reāli piepildāmi. 
Tiesa gan, pāris jomās jau tagad skaidrs, ka nekāda dižā panaceja 
un visu problēmu risinājums nav gaidāms. Viens piemērs – jaunā 
nodokļu sistēma, par kuras nepieciešamību tika zvanīti finanšu 
zvani un pūstas Jērikas stabules visu pērno gadu. Jau uzreiz pēc 
gadu mijas mūsu finanšu galvenā persona apņēmīgi solījās: labo-
sim visas reformas ieviešanā radušās nepilnības. Kā smejies, sistē-
ma vēl nav sākusi darboties, bet nepilnības tātad jau ir. Un, piepū-
lē piepūtuši vaigus, reformas autori gatavi tās labot. Tas, protams, 
ir labi. Jo, pirmkārt, neviens un nekas taču nav ideāls. Un, otrkārt, 
apņemšanās pati par sevi jau ir svarīga. Tas jau nekas, ka izmē-
ģinājumu trusīšu lomās būs teju ikkatrs Latvijas iedzīvotājs. Galu 
galā (tas jau treškārt) – ja nav nekādas reformas un viss stabili un 
prognozējami rit savu gaitu, tad nav interesanti dzīvot. Bet ļaudis 
vēl var padomāt, ka tajā Finanšu ministrijā ierēdņi neko nedara. 
Ne tā, kā tagad: ir reforma, tā ir jālabo, jāpieslīpē, jārevidē. Tātad 
darbs ierēdniecībai nodrošināts.

Ne mazāk spraigas apņemšanās un svinīgie solījumi bijuši arī 
citās jomās. Piemēram, medicīnā un veselības aprūpes nodroši-
nāšanā iedzīvotājiem. Jaunā e-veselības “pakete” gan lāgā nedar-
bojas. Vai, pareizāk sakot, īsti “nevelk” līdzi modernajām tehnolo-
ģiskajām prasībām. Taču – par ko tur lieki uztraukties – gan jau 90 
dienu laikā pamazām sāks rullēt kā pa Vācijas autobāni. Mazlietiņ 
tikai jāpaciešas. Ja arī kādam kaut kas nesanāks, vai kāds pa star-
pu paspēs nomirt, norakstīsim, militāristu terminoloģijā runājot, 
“samērojamos zaudējumos kopīga mērķa labad”. Starp citu, ja reiz 
ierunājāmies par militāristiem, tad noteikti jāatceras solījums tieši 
Latvijas simtgades gadā nodrošināt NATO prasītos divus procen-
tus no iekšzemes kopprodukta aizsardzības vajadzībām. Solījums, 
nenoliedzami, svētīgs un vajadzīgs – jo kā gan mūs gribēs sargāt 
draugi un partneri, ja mēs paši sevi nesargājam. Tiktāl viss būtu 
skaidrs, tikai pagaidām ne pašiem runasvīriem, ne naudas plā-
notājiem nav īsti zināms, kā līdz tiem vajadzīgajiem procentiem 
tikt... Varbūt šo 90 dienu laikā izdodas izdomāt? Un ja tā, tad mēs 
noteikti būsim baltā zirgā NATO priekšējo līniju pirmajās rindās. 
Ja nekā citādi, tad taču vienmēr var palielināt budžeta deficītu. 
Vai, piemēram, vēl par kādu centiņu “pielabot” akcīzes nodokļa 
likmi benzīnam. Vai uzņēmuma ienākuma nodoklim. Uzņēmēji un 
uzņēmumi taču pacietīsies kopīgas nākotnes labā. Nē, nē, te nav 
jādomā par to, ka kādam kaut ko ņems nost. To nedrīkst, jo saso-
līts ir visiem – policistiem, skolotājiem, ārstiem un medmāsiņām.

Mērķim dzīvē ir jābūt, to pateiks jebkurš sevi cienošs “koučs” 
(jebšu “dzīves treneris”, ja runājam latviski). Ja nav mērķa, nav 
motivācijas. Ja nav motivācijas, tad atliek vienīgi pīkstēt par dzī-
ves nedienām siltās čībās uz dīvāniņa, grimstot ikdienībā un pat, 
nebaidīsimies šī vārda, bezcerībā par nākotni. Mērķi, kā redzams, 
mums ir. Vai būs arī to sasniegšana? Jebšu būs, kā vienmēr: gri-
bējām, kā labāk, sanāca, kā parasti. Svētku brīvdienas ir beigušās, 
sācies jauns darba gads. Lai tas mums visiem izdodas, lai iznāk 
piepildīt gan savas apņemšanās, gan solījumus, gan iegūt jau-
nus draugus un jaunus panākumus. Un “Ventspilnieks.lv” tic, ka 
tā arī būs: paši ar saviem spēkiem, ticību sev un savējiem. Turklāt 
bez visiem “kouču” padomiem. Jo savas laimes kalēji mēs tomēr 
esam paši. 

Mums visiem Jaunajā gadā izdošanos vēlot,
patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Samērā nesenā pagātnē Ventspils pilsētas domē skatīja divus, kā tagad izrādās, savstarpēji saistītus jau-
tājumus. 2017. gada 15. septembrī deputāti lēma par zemes gabala iegādi Lāčplēša ielā 1A, 3424 kv.m. pla-
tībā par veselam saprātam neiedomājamu cenu – 200 000 eiro jeb 58,41 eiro par kvadrātmetru, savukārt 
2017. gada 7. decembrī Ventspils pilsētas dome pieņēma izmaiņas Ventspils pilsētas attīstības programmas 
2014.-2020. gada investīciju plānā, nosakot arī Ventspils pilsētas degradētās teritorijas. Liels bija mūsu, 
Apvienotā saraksta deputātu, izbrīns, kad konstatējām, ka iepriekš par pasakainu naudu iegādāta teritori-
ja nu skaitās degradēta. 

2018. gada nodokļu reforma atnesīs virkni izmaiņu, kas skars katru nodokļu maksātāju Latvijā, tostarp arī 
uzņēmējus. Kādas izmaiņas mūs sagaida?

Jaunais gads nāk ar nodokļu reformu

Kas normālam cilvēkam plaukstošs 
dārzs, tas degradantam miskaste

MINIMĀLĀ ALGA UN ATVIEGLOJUMI 
PAR APGĀDĪBĀ ESOŠAJĀM PERSONĀM

Minimālā darba alga palielināta no 380 EUR mēnesī uz 
430 EUR mēnesī. 2018. gadā atvieglojums par apgādībā 
esošu personu sasniegs 200 EUR mēnesī, bet līdz 2020. 
gadam tas palielināsies līdz 250 EUR mēnesī.

IEDZĪVOTĀJU IENĀKUMA NODOKLIS
Sākot ar 2018. gadu, tiek ieviesta IIN progresīvā likme. 

Ienākumiem līdz 20 000 EUR gadā – 20%, ienākumiem 
no 20 000 līdz 55 000 EUR – 23%, bet ienākumiem virs 
55 000 EUR – 31,4%. Lielāka nodokļu likme tiks piemē-

rota tikai tai algas daļai, kas pārsniedz ar 20% IIN aplie-
kamo summu. 

SOCIĀLAIS NODOKLIS
 VSAOI likme būs 35,09% – no tiem 24,09% maksās 

darba devējs un 11% darba ņēmējs. VSAOI likmi palielina, 
jo tiek ieviesta veselības apdrošināšana. Tādejādi darba 
ņēmēji tiks pakļauti arī veselības apdrošināšanai, kas 
nozīmē, ka šiem darba ņēmējiem būs tiesības saņemt no 
valsts budžeta līdzekļiem apmaksājamus veselības aprū-
pes pakalpojumus.

V 
ēl trakāk, degradēto teritoriju sarakstā ir 
iekļauts simpātiskais un sakoptais skvērs 
Kuldīgas un Sporta ielu krustojumā, piegu-
ļošs Ventspils 2.vidusskolai. Kā izrādās, līdz 
ar skvēru ir tikusi degradēta turpat blakus 

atrodošā tehniski labā stāvoklī esošā vēsturiskā celtne, 
kuru visiem spēkiem patreiz tiek mēģināts atbrīvot no 
tās īpašniekiem – Ventspils iedzīvotājiem.

Valdošo deputātu arguments ir: tikai degradējot mēs 
varam tikt pie šādu teritoriju sakārtošanas fondiem. Uz 
jautājumu, vai tiešām atzīmei plānā nav jāsaskan ar 
situāciju dabā, tieša atbilde nesekoja. Bija vien neskaidri 
izteikumi par jēdziena “degradācija” it kā neskaidro defi-
nīciju, zem kuras varot attiecināt burtiski jebko. 

LIKUMU VĒL NEVIENS NAV ATCĒLIS
Tomēr Latvijas Republikā joprojām ir spēkā Zemes pār-

valdības likums, kurā nepārprotami definēts, ka degradētā 
teritorija ir teritorija ar izpostītu vai bojātu zemes virskār-
tu vai pamesta apbūves, derīgo izrakteņu ieguves, saim-
nieciskās vai militārās darbības teritorija. Savukārt Latvijas 
Lauksaimniecības universitātes Zemes pārvaldības un ģeo-

dēzijas katedras profesores, Dr.oec.Ventas Paršovas un 
docentes, Mg.sc.ing. Maijas Bērziņas definētie degradētās 
apbūves un neapsaimniekotas lauksaimniecības teritori-
jas identificēšanas kritēriji ir: būves fiziskais nolietojums; 
ar krūmiem aizaugusi apbūves teritorija un lauksaimniecī-
bā izmantojamā zeme; piesārņojums; nerekultivēta atkri-
tumu izgāztuve; pamesta ražošanas teritorija vai objekts; 
pamesta militāra rakstura teritorija vai objekts; invazīvo 
augu izplatība; zemes pārpurvošanās.

Kas tad ir degradēts? Vai visiem labi zināmais skaistais 
skvērs ar blakus atrodošos māju vai deputāti, kuri pie-
ņem šādus lēmumus? Vai tiešām valdošie ir pārliecināti, 
ka uzspļaujot likumiem, vispārpieņemtām normām, krāp-
joties, mānoties un grābjot naudu ir sasniedzami sabied-
rības ilgtermiņa attīstību nodrošinoši mērķi? 

Vai “atjautīgajiem” deputātiem nav ienācis prātā, ka 
ikvienam ventspilniekam rīkojoties pēc viņu “invazī-
vās” pārvaldes modeļa, piemēram, blēdoties ar nodok-
ļu maksāšanu pašvaldībai, var sanākt, ka gudriniekiem 
no valdošas koalīcijas var nepietikt naudas pat savu algu 
izmaksām?
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Dārziņos algos papildus auklītes
Ventspils pilsētas bērnudārzos silīšu grupiņās 
no 1,5 līdz 3 gadu vecumam strādās papil-
dus auklītes. Ventspils pilsētas dome ir atbal-
stījusi nepieciešamību nodrošināt katrai jau-
nākā vecuma grupai papildus 0,75 skolotāja 
palīga likmi, kas sastādīs sešas darba stundas 
dienā. Turpmāk visas dienas garumā vienlaicī-
gi bērnus uzraudzīs divi pieaugušie, bet dienas 
saspringtākajos brīžos – trīs pieaugušie. Dome 
šim nolūkam šī gada budžetā atvēlējusi papil-
dus 131 929 eiro. Ventspilī darbojas 25 šāda 
vecuma bērnu grupiņas.

“Jūras vārtiem” no valsts tiek 
198 277 eiro
SIA “Kurzemes filharmonija” Ventspils Teātra 
nama “Jūras vārti” pieejamības nodrošināša-
nai saņēmusi 198 227 eiro Valsts kultūrkapitā-
la fonda mērķprogrammā. Tā ir ceturtā lielākā 
summa aiz Rotko mākslas centra Daugavpilī, 
Latgales vēstniecības “Gors” un Liepājas kon-
certzāles “Lielais Dzintars”, kas saņēmuši tikai 
par dažiem tūkstošiem eiro vairāk.

Bezdarba līmenis 4,3%
Reģistrētā bezdarba līmenis Ventspils pilsētā 
jaunā gada pirmajā darba dienā bija 4,3%, 
liecina Nodarbinātības valsts aģentūras dati. 
Kopš 2016. gada izskaņas rādītājs nav mainī-
jies. Bez darba reģistrēti bija 939 ventspilnie-
ki. Zemākie rādītāji ir Rīgā (3,1%), Valmierā 
(3,3%), Jelgavā (3,5%) un Jūrmalā (3,8%). 
NVA Ventspils filiālē visvairāk brīvo darbavietu 
ir telefonistiem (10), krāsotājiem (6), ēku sil-
tinātājiem, būvniekiem un apdares strādnie-
kiem (pa 5).

34 000 eiro klientu 
apkalpošanas centriem
Ministru kabinets pieņēmis noteikumus, kas 
paredz novirzīt 33 967 eiro Ventspils pilsētas 
domei kā Valsts un pašvaldību vienoto klientu 
apkalpošanas centru tīkla informācijas sistē-
mas uzturētājai. 

Mazirbes stacijas noliktava 
Ventspils muzejā
Uz Ventspils Piejūras brīvdabas muzeju plā-
nots pārvietot kādreizējās Mazirbes dzelzce-
ļa stacijas preču noliktavas ēku. Šaursliežu 
dzelzceļš, kas savienoja Kurzemes piekrastes 
zvejniekciemus, tika izbūvēts Pirmā pasau-
les kara laikā 1916.gadā. Tajā laikā uzbūvē-
ta arī Mazirbes dzelzceļa stacija. Šaursliežu 
dzelzceļš pastāvēja līdz 1963.gadam. Šai koka 
ēkai saglabājušās visas oriģinālās būvdetaļas. 
Pārvešana uz Ventspili pašvaldībai izmaksās 
21 153 eiro (bez PVN).

Koncertzāle pretendē uz 
iepirkumu gada balvu
Latvijas iepirkumu gada balvai divu nominā-
ciju finālā iekļuvis arī atklātais konkurss par 
Ventspils Mūzikas vidusskolas ar koncertzāles 
funkciju būvniecību. Ventspils pārstāvēta divās 
no četrām nominācijām – “Gada iepirkums” 
un “Gada zaļākais iepirkums”.

Mainīts reiss uz Blāzmu un 
Stikliem
Mainīti reģionālā autobusa maršruta 
Ventspils-Blāzma-Stikli-Blāzma un Blāzma-
Stikli-Blāzma kustības grafiks. Turpmāk auto-
buss no Blāzmas izbrauks 20 minūtes agrāk 
plkst.7.40. Maršrutā Ventspils-Blāzma-Stikli-
Blāzma reiss notiks otrdienās un piektdienās, 
bet posmā Blāzma-Stikli-Blāzma kursēs pirm-
dienās, trešdienās un ceturtdienās, informē 
Autotransporta direkcija.

VENTSPILĪ

IZMAIŅAS VSAOI VEIKŠANAS 
KĀRTĪBĀ PAŠNODARBINĀTAJIEM 

Pašnodarbinātajiem ar ienākumu mēnesī 
līdz minimālajai algai būs jāveic VSAOI 5% 
pensiju apdrošināšanai. Ja pašnodarbinātā 
ienākums visa kalendāra gada laikā nesa-
sniedz 50 eiro, VSAOI 5% apmērā var neveikt 

Pašnodarbinātajiem, kuru ienākums 
mēnesī sasniedz un pārsniedz minimālās 
algas apmēru, no brīvi izraudzīta objekta, 
kas nav mazāks par minimālās algas apmē-
ru, VSAOI jāveic vispārējā apmērā (32,15%) 
un no starpības starp ienākumiem un brīvi 
izraudzītā objekta jāmaksā VSAOI 5% apmē-
rā pensiju apdrošināšanai.

Pašnodarbinātajiem, kuri gūst ienākumu 
no lauksaimnieciskās ražošanas un, kuru 
ienākums mēnesī sasniedz vai pārsniedz 
minimālās algas apmēru, VSAOI (32,15%) 
jāveic no brīvi izraudzīta objekta, kas nav 
mazāks par minimālās algas apmēru. VSAOI 
būs jāveic kā līdz šim – par iepriekšējo ceturk-
sni līdz sekojošā mēneša 15.datumam.

Savukārt no starpības starp ienākumiem 
un brīvi izraudzītā objekta, VSAOI 5% apmē-
rā būs jāaprēķina par visu kalendāro gadu un 
iemaksa jāveic līdz kārtējā gada 15.aprīlim.

IZMAIŅAS AUTORATLĪDZĪBU 
IZMAKSĀTĀJIEM UN SAŅĒMĒJIEM:

Autoratlīdzības izmaksātājam no saviem 
līdzekļiem no autoratlīdzības (bruto) 5% 
apmērā būs jāveic VSAOI pensiju apdro-
šināšanai par autoratlīdzības saņēmē-
ju. Autoratlīdzības izmaksātājam 5% VSAOI 
maksājums nav jāpiemēro par autoratlīdzī-
bas saņēmēju, kuram noteikta I vai II gru-

Jaunais gads nāk ar nodokļu reformu

• No 1. janvāra darbnespējas lapu un valsts 
kompensējamo zāļu recepšu aprite būs 
tikai elektroniska. 
• E-darbnespējas lapas tiek atvērtas, paga-
rinātas un noslēgtas e-veselības sistēmā. 
Informāciju par noslēgto e-darbnespējas 
lapu darba devējs nākamajā dienā redz 
savā VID Elektroniskās deklarēšanas sistē-
mas profilā. 
• Iesniegumu Valsts sociālās apdrošināša-
nas aģentūrai par e-veselībā noslēgto B darb-
nespējas lapu iedzīvotājs var iesniegt elektro-
niski, izmantojot VSAA e-pakalpojumu.
• Lai iegādātos e-receptes zāles, aptiekā 
jāuzrāda personas apliecība vai pase (iegā-
dājoties zāles savam nepilngadīgajam bēr-
nam, jānosauc bērna vārds un uzvārds)
• Lai iegādātos citam, piemēram, radinie-
kam izrakstītas e-receptes zāles, aptiekā 
jāuzrāda e-receptes ID numurs, kurš ir pie-
ejams gan ārstam, gan pacientam, jāno-
sauc pacienta vārds, uzvārds un jāuzrāda 
savs personas apliecinošs dokuments. 

Ventspils poliklīnika bija viena no tām medicīnas iestādēm, kura pirmajā darba die-
nā pēc gadu mijas saskārās ar būtiskām problēmām jaunās, tā dēvētās e-veselības 
sistēmas darbībā. Sistēma, kura, kā izrādās, nebija nemaz testēta uz tik apjomīgiem 
pieslēgumiem, Ventspils poliklīnikā paralizēja darbu uz veselām trim stundām.

pas invaliditāte, piešķirta vecuma pensija, 
pastāvīgā dzīvesvieta nav Latvijas Republikā, 
kā arī par autortiesību mantiniekiem un citu 
autortiesību pārņēmējiem. Ja autoratlīdzības 
saņēmējs paralēli ir darba ņēmējs un alga 
viņam pie viena vai vairākiem darba devē-
jiem kopā sasniedz vai pārsniedz minimālās 
algas apmēru, no autoratlīdzības kā pašno-
darbinātajam VSAOI nav jāveic neatkarīgi no 
saņemtā autoratlīdzības apmēra.

2018. GADĀ PĀRRĒĶINĀS PENSIJAS
Pārrēķinās vecuma un apgādnieka zaudē-

juma pensijas, kā arī saskaņā ar Nolikumu 
„Par izdienas pensijām” piešķirtās izdienas 
pensijas, kuras piešķirtas vai pārrēķinātas 
2012., 2013., 2014. un 2015. gadā. Pēc pār-
rēķina pensijas palielināsies cilvēkiem, kuri 
pensijas sāka saņemt ekonomiskās krīzes 
laikā, piemērojot negatīvus pensijas kapi-
tāla indeksus. Pārrēķins notiks automātiski, 
un senioriem papildus nekas nav jādara. 
Pārskatīto pensijas apmēru noteiks no 2018. 
gada 1. janvāra un par periodu no 1. janvāra 
to izmaksās līdz 2018. gada septembrim.

MIKROUZŅĒMUMU NODOKLIS
Pie mikrouzņēmumu nodokļa maksātā-

ja strādājošajiem maksimālā darba alga ir 
palielināta no 750 EUR līdz 900 EUR mēne-
sī vienam darbiniekam. Aplikt ar nodokļiem 
vispārējā kārtībā varēs tos darbiniekus, kuru 
kopējie ienākumi no mikrouzņēmumiem 
pārsniegs 10 800 EUR taksācijas gadā.

MUN likme būs 15%, bet maksimālais mik-
rouzņēmuma apgrozījums nevarēs pārsniegt 
40 000 EUR. MUN režīmu varēs izmantot ne 
tikai esošie MUN maksātāji, bet arī saimnie-
ciskās darbības veicēji, kuri atbildīs noteikta-
jiem principiem.

UZŅĒMUMA IENĀKUMA NODOKLIS 
Uzņēmumu ienākuma nodokļa likumā 

noteikts jauns UIN maksāšanas režīms –
nodokļa piemērošana ir pārcelta no peļ-
ņas gūšanas brīža uz peļņas sadales brīdi. 
Nodoklis būs jāmaksā tikai tad, ja nodok-
ļa maksātājs sadalīs peļņu dividendēs vai 
tām pielīdzinātās izmaksās, veiks ar saim-
niecisko darbību nesaistītus izdevumus, 
veiks palielinātus procentu maksājumus, 
sniegs aizdevumus saistītām personām 
u.tml. Aprēķinātās dividendes tiks apliktas 
uzņēmuma līmenī, piemērojot 20% likmi, 
un fiziskās personas saņemtās dividen-
des netiks apliktas ar iedzīvotāju ienākuma 
nodokli.

No 2018. gada 1. jūlija UIN nebūs jāmak-
sā avansā.

PVN, AKCĪZES UN AZARTSPĒĻU 
NODOKĻU IZMAIŅAS

No 2018. gada PVN maksātājs var nereģis-
trēties Valsts ieņēmumu dienestā, ja tā veik-
to ar PVN apliekamo preču piegāžu un snieg-
to pakalpojumu kopējā vērtība iepriekšējo 12 
mēnešu laikā nav pārsniegusi 40 000 EUR. 
Patlaban šī summa ir 50 000 EUR.

2018. gadā pieaugs akcīzes nodoklis benzī-
nam (+7,8%), dīzeļdegvielai (+11%), sašķid-
rinātai naftas gāzei (+12%). Akcīzes nodok-
ļa likme cigaretēm palielināsies par 5,5%, 
vīnam par 18%, bet alum par 24%.

No 2018. gada tiks paaugstināta azart-
spēļu nodokļa likme par 30% gan spēļu gal-
diem, gan automātiem. Jaunums ir azartspē-
ļu nodokļa piemērošana arī tiešsaistē organi-
zētajām azartspēlēm.  Savukārt izložu, azart-
spēļu un loteriju laimestu kopējai summai 
virs 3000 EUR gadā piemēros IIN progresīvo 
likmi. 

Jaunā sistēma “uzkar” 
Ventspils poliklīnikas darbu

Kā 
stāsta poliklīnikas admi-
nistrācijā, vēl rīta pusē 
jaunā sistēma, kura ievies-
ta sākot ar 1.janvāri, dar-
bojusies puslīdz pieņema-

mi, taču tad vēlāk radās būtiskas problē-
mas. Laikā, kad noticis vislielākais pieslē-
gumu skaits valsts mērogā, sistēma “uzkā-
rusi” poliklīnikas darbu. Kā stāsta poliklīni-
kā, darba dienas beigās trīs stundas nebija 
iespējams izrakstīt pacientiem receptes un 
darbnespējas lapas. Speciālistu un pacientu 
vidū sistēmas darbības traucējumi radījuši 
apmulsumu un nesaprašanos, taču poliklīni-
kas administrācijā pauda cerību, ka tuvāka-
jā laikā sistēmas darbības traucējumus izdo-
sies novērst.

Problēmas ar elektronisko recepšu un 
slimības lapu izrakstīšanu nav Ventspils 
poliklīnikas vaina, jo līdzīgas sūdzības 
saņemtas arī no daudziem kolēģiem citur 
Latvijā, tā savukārt aģentūrai LETA stāstī-
ja Ventspils poliklīnikas komercpilnvarnieks 
Deniss Abramovs. “Mēs neesam vienīgie. 
E-veselības sistēma ir sasaistīta ar iekšē-
jo programmu “SmartMedical”, ko izman-
to daudzas ārstniecības iestādes Latvijā un 
kas paredzēta pacientu, pierakstu, norē-
ķinu un medicīniskās informācijas uzskai-
tei.” Tās pārstāvji poliklīnikai skaidroju-
ši, ka e-veselības sistēmas serveros esot 
pārslodze, un, nespējot uzreiz apstrādāt 
visus pieprasījumus, rodas sistēmas darbī-
bas traucējumi.

Nacionālais veselības dienests skaidroja, 
ka e-veselības sistēma darbojas, bet atse-
višķos gadījumos šobrīd var tikt novērota 
lēna darbība, kad notiek autorizācija portālā. 

Dienests arī mierina iedzīvotājus, ka gadīju-
mā, ja tehnisku iemeslu dēļ interneta trau-
cējumu gadījumā nevar izrakstīt e-recepti, 
ārsts ir tiesīgs to izrakstīt papīra formā. Ja 
nevar atvērt e-darbnespējas lapu, ārsts to 
atver nākamo piecu darba dienu laikā, norā-
dot e-veselības sistēmā darbnespējas perio-
da pirmo dienu. 

LETA-Ventspilnieks.lv

• Iedzīvotājs var deleģēt e-veselības portā-
lā citu personu savu e-recepšu zāļu iegādei. 
Deleģētajam cilvēkam aptiekā jāuzrāda 
savs personas apliecinošs dokuments un 
jānosauc pacienta vārds, uzvārds.
• Līdz 2018. gada 1. janvārim papīra formā 
izrakstītās kompensējamo zāļu receptes 
varēs izmantot līdz to derīguma termiņa 
beigām – tās aptiekā elektronizēs farma-
ceits. Papīra formā atvērtu darbnespējas 
lapu e-veselībā elektronizēs ārstniecības 
persona, kura to noslēgs.
• Pēc 2018. gada 1. janvāra uz papīra recep-
šu veidlapām turpinās izrakstīt: individuāli 
kompensējamās zāles, M saraksta zāles un 
medicīniskās ierīces; ja zāļu iegādi pacien-
tam kompensē apdrošināšanas sabiedrī-
ba; ja pacients izmantos recepti kādā no 
ES dalībvalstīm, kā arī Islandē, Norvēģijā, 
Lihtenšteinā vai Šveicē; personai, kura nav 
reģistrēta Iedzīvotāju reģistrā; ja e-receptes 
izrakstīšana e-veselības sistēmā nav iespē-
jama tehnisku iemeslu dēļ. 

Darbnespējas lapas un kompensējamo 
zāļu receptes izrakstīs tikai elektroniski
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CIGUN BLAKUS STALTBRIEDIM
Ventspils dienvidrietumu malā, kur ļaužu izklaidei un atpū-

tai pieejams un turpina augt mākslīgi uzbērtais slēpošanas 
kalns, tā apmeklētāji jau gadus piecus aukstajā gadalaikā ik 
svētdienu var vērot savdabīgu skatu. Kalna pakājē ierīkota-
jā stāvvietā piebrauc sudrabots "Reno" markas automobilis, 
no tā izkāpj spēcīga auguma vīrietis un ... sāk izģērbties līdz 
peldbiksēm. Atstājis virsdrēbes mašīnā, šis pusmūža cilvēks – 
neskatoties uz to, cik grādu rāda termometrs, cik stiprs ir vējš,  
cik slīpi cērt lietus vai puteņo –  sāk nesteidzīgu kāpienu tagad 
jau 58 metrus augstajā kalnā. Jāpārvar  ir gandrīz 390 pakā-
pienu, kas mēdz būt gan slideni, gan apledojuši, bet vīrietis 

Kā rūdījās 
Fridons
Tagadējais ventspilnieks Fridons Pipija Latvijā 
ieradies no Gruzijas. No zemes, par kuru leģenda 
vēstī, ka Dievs to sākotnēji bija iecerējis atstāt 
sev. Kad viņš pasaules tautām klātienē dalījis 
teritorijas dzīvošanai, gruzīni uz pilnsapulci noka-
vējuši, jo tieši tajā laikā dzīrojuši. Kad vēlāk gājuši 
lūgt zemi, Radītājs viņiem pārmetis neierašanos. 
Gruzīni skaidrojuši, ka tam nav bijis vaļas, jo šajā 
laikā par godu un slavu Dievam tukšojuši vīna 
kausus. Un piedāvājuši  Dievam pašam pārlieci-
nāties, ka viņi dzīrēs tiešām tā arī dara. Visaug-
stākais ieradies, un viņam tik ļoti iepaticies būt 
līksmās tautas vidū, ka viņš gruzīniem piešķīris 
zemi, ko iepriekš rezervējis sev.
Fridons neslēpj, ka lolo cerību kādreiz šai paradī-
zes stūrītī atgriezties, bet jau tagad zina, nespēs 
dzīvot bez savas otrās dzimtenes, citādā veidā 
Dieva izredzētās un svētītās Latvijas.

principā nepieturas pie margām. Kad sasniegta virsotne, kuru 
pastāvīgi apdzīvo tikai tēlnieka Gļeba Panteļejeva bronzā vei-
dotais  staltbriedis, vīrietis tam blakus sāk elpošanas un cigun 
kustību vingrinājumus. Tie ir ļoti mērķtiecīgi, bet nav ilgi. Vēl 
skatiens visriņķī līdz apvārsnim, kur rietumu pusē skaidrā 
laikā var redzēt jūru, un seko tikpat nesteidzīgs kāpiens lejup. 
Kā lasītāji jau būs sapratuši, šis cilvēks ir kalnu zemes Gruzijas 
dēls Fridons, kuram tieksme pēc augstuma ir gēnos un kāpša-
na pat tādā nelielā Kurzemes līdzenuma izcilnī sagādā fizisku 
un garīgu labsajūtu. 

VENTSPILS “ROŅU KRUSTTĒVS”
 “Ventspils ir bagāta ar sāļo jūras gaisu, bet šī kalna vir-

sotnē tas ir  vienkārši izcils un mudina atvērties čakrām, kas 
attīra apziņu un ķermeni,” Fridona vārdos saklausāma arī  
dienvidniekiem raksturīgā pārpasaulīgā noslēpumainība. Taču 
apmeklēt kalnu, kas ar gadiem solās kļūt divreiz augstāks, 
ir tikai daļa no Fridona garīgos un fiziskos spēkus vairojoša-
jiem faktoriem. Otro pusi veido Ventas un jūras ūdeņi, kuros 
Fridons rūdās augu gadu, vajadzības gadījumā izcērtot    ledus 
vākā vietu peldēšanai. Bez viņa klubā “Ventspils Jūras lau-
vas”  tā dara vēl kādi seši desmiti cilvēku, bet pilsētā ziemas 
peldētāju jeb "roņu" skaits droši vien pārsniedz simtu, vērtē 
Fridons, paužot gandarījumu, ka arī viņš bijis starp šī veselīgā 
dzīvesveida popularizētājiem un ieviesējiem  Ventspilī. Pēc 
“Jūras lauvu” iniciatīvas pie ziemas peldēm pieradušie vents-
pilnieki jau piekto reizi Jaunā gada pirmajā dienā peldas jūrā. 

“KOLHURI” STILĀ BĒDZIS  NO SLIMĪBĀM
Kā jaunākais brālis sešām māsām Fridons dzimis laukos, 

netālu no Gruzijas sestās lielākās pilsētas Zugdidi, kas atro-
das valsts rietumos gandrīz blakus separātiskās Abhāzijas 
teritorijai. No bērnības atmiņā visvairāk palikuši lauki ar bez-
galīgi garām tējas krūmu rindām, no kuriem ģimene plūku-
si maigās lapiņas. Tas bijis galvenais naudas avots bez tēva 

agri palikušajai saimei, cits iztikšanai nepieciešamais izau-
dzēts piemājas dārziņā. Kā  vienīgais vīrietis Fridons agri sācis 
uzņemties atbildību par ģimeni, tā dēļ nereti atsakoties no 
laikietilpīgajām  pēcstundu nodarbībām  sportā. Īpaši pati-
kusi un padevusies vingrošana, špagatu  Fridons joprojām  
taisa bez pūlēm. Spēki izmēģināti arī brīvajā cīņā, futbolā, 
velosportā.  Arī peldēšanā, turklāt  tā saucamajā “gruzīnu 
stilā”, kad cilvēks distanci  ūdenī pārvar ar sasietām rokām un 
kājām un pat vairākiem kilogramiem akmeņu kaklā. Taču tā 
vairāk bijusi tāda pusaudžu izrādīšanās, nopietni šim Kaukāza 
seno karavīru apmācības veidam  Fridons pievērsies tikai jau 
būdams Latvijā. Un ir laikam vienīgais mūsu valstī, kas šo 
stilu pārvalda un turpina pilnveidot. Mācoties no sava tau-
tieša, profesora Henri  Kuprašvili, kurš šādā stilā pārpeldējis 
12 kilometru plato Dardaneļu jūras šaurumu, uzstādot Ginesa 
rekordu. Fridona labākais sasniegums pagaidām ir divi kilo-
metri Ķīšezerā un Lielupes pārpeldēšana turp-atpakaļ des-
mit minūtēs. Kolhidas senvalstī šādi “kolhuri” stilā apmācīti 
karavīri varējuši aizbēgt no gūsta, arī ar sasaistītām rokām un 
kājām metoties ūdenī no tilta vai pāri ienaidnieka kuģa bor-
tam. Mūsdienās tik neparastā veidā var atklāt agrāk neap-
jaustas cilvēka ķermeņa iespējas, pārliecinājies Fridons. Viņš, 
šādi vingrinoties  un norūdoties  ziemas peldējumos un elpo-
šanas vingrinājumos, sekmīgi “aizbēdzis”no vairākām visai 
nopietnām slimībām, smagu depresiju ieskaitot.   

AIZ PACIFISMA SEKOS VEGĀNISMS 
“Pabeidzu vidusskolu, bija doma izmācīties par lidotāju, 

gribējās būt kā putnam gaisā. Taču sapratu, ka tur mani, vis-
ticamāk, sagaida militārā karjera, bet es pēc dabas esmu 
pārliecināts pacifists. Pat agresīvie sporta veidi man nepa-
tīk, nemaz nerunājot par kādas dzīvas radības nogalināšanu. 
Pat vistu nokaut man mājās sagādāja grūtības, biju gatavs 
atteikties no šašlika, lai tikai  nebūtu jāredz, kā pārgriež rīkli 
aiz kājām kokā pakārtam aunam... Tieši  morāles apsvēru-
miem neatbilstošie, cietsirdīgie  mājdzīvnieku turēšanas un 
nogalināšanas apstākļi mani aizvien vairāk noskaņo par labu 
vegānismam, ar laiku ceru uz to pāriet pilnībā,”  Fridons pār-
liecināts, ka tam pat vajadzētu izdoties. Tārgales pagasta 
mazciemā Akmeņdzirās viņš sācis sev būvēt māju, blakus tai 
ir zemes gabaliņš, kuru Fridons no bijušās nelegālās izgāztu-
ves  pārvērtis par augļu un sakņu dārzu, ierādot tajā vietu arī 
vairākām bišu saimēm. Par to, ka ar gadiem nav mazināju-
šies, bet, tieši otrādi, ir  pat pieauguši viņa fiziskie un garīgie 
spēki, sportiskais vīrietis pateicīgs no senčiem pārmantotajai 
neatlaidībai, kas nav ļāvusi pusceļā apstāties gribas un ķer-
meņa treniņos. 

“Tas nenācās viegli, reizēm situācijas dzīvē veidojās pat tik 
traģiski, ka tikai brīnums glāba no nāves pēc četrreizējas atra-
šanās komā,” tā nav gaušanās, bet pārdzīvotā atstāsts. 

GRIBĒJU BŪT KĀ SPRĪDĪTIS
“Ar lidotāju skolu jaunībā nesanāca, bet no provinciālā 

nostūra, kur nebija izredžu izaugsmei, izrauties gribējās ļoti. 
Māsas jau bija savā dzīvē, manu palīdzību viņām vairs neva-
jadzēja, nolēmu pirms termiņa pieteikties armijā, izdienēt un 
tad doties plašajā pasaulē. Biju it kā jau pieaudzis un stiprs 
vīrs, bet sirdī tāds kā latviešu bērnu filmā attēlotais Sprīdītis –  
gribējās ar lāpstu pārstaigāt pasauli, lai atrastu  un izraktu 
bagātības. 

Vēl ronis – iesācējs, Slovēnija, Bleda, 2010. gads.

Fridons (priekšplānā)  Pasaules Ziemas peldēšanas  čempionātā Bledā, Slovēnijā,  2010. gads

Cigun demonstrējums staltbriedim.
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No Ventspils domes 2017.gada 
7.decembra sēdes protokola:
Domes sēdes vadītājs J.Vītoliņš: 
“Degradēto teritoriju šā  brīža 
formulējums normatīvajos aktos 
nenosaka, ka tā noteikti ir izgāztuve, 
šis formulējums ir daudz plašāks”.
Deputāts A.Lembergs:  “Degradēta 
teritorija ir tāda, kuru var izmantot 
daudz efektīvāk sabiedrības interesēs, 
un tāda šī teritorija arī ir.”

Zemes pārvaldības likums:
Degradētā teritorija — teritorija ar 
izpostītu vai bojātu zemes virskārtu 
vai pamesta apbūves, derīgo 
izrakteņu ieguves, saimnieciskās 
vai militārās darbības teritorija.

Zemes pārvaldības likuma koncepcijas 
informatīvā daļa (Ministru kabineta 
2010.gada19.aprīļa rīkojums Nr.214):
Degradēta teritorija – teritorija ar izpostītu 
vai bojātu augšņu segu, pamestas 
apbūves, derīgo izrakteņu ieguves, 
saimnieciskās un militārās darbības 
teritorijas vai piesārņotas vietas, kuras 
ietekmē vai var ietekmēt augsnes 
spēju pildīt tās funkcijas, vidi, cilvēku 
veselību un drošību, kā arī ainavu, 
kultūras un dabas mantojumu.

 turpinājums no 1. lpp.

KUR SĀKAS POLITIĶU 
DEGRADĀCIJA?

Fakts, ka mūsu pilsētas deputātu vai-
rākumam nu jau desmit gadus šķiet nor-
māli uzticēt pilsētas vadību cilvēkam, kurš 
to tiesiski nemaz nevar darīt, vairs nepār-
steidz. Nepārsteidz arī, ka lielajam vairāku-
mam mūsu deputātu ir pieņemami par savu 
priekšstāvi ievēlēt tautas apkrāpšanā apsū-
dzētu personu; izrēķināties ar oponentiem, 
ierobežojot savu kolēģu un vēlētāju konsti-
tucionālās tiesības, šādi demonstrējot savu 
lojalitāti apsūdzētai personai; no nodokļa 
maksātāju līdzekļiem slēpti nodrošināt apsū-
dzētai personai superlielus ienākumus un 
neadekvāti dārgus aptraipītā tēla spodrināša-
nas pasākumus; traucēt likuma varai nodro-
šināt taisnīgas tiesas spriešanu. 

Par katru no šiem nodarījumiem moder-
najā pasaulē seko nekavējošs nosodījums un 
stāšanās tiesas priekšā. Ventspils gadījumā 
šādas konsekvences neseko. 

Filoloģijas zinātņu doktors Arturs Priedītis 
tādas darbības, kādas īsteno arī mūsu pozīci-
jas deputāti, raksturo ar vārdu "degradācija".

 “Degradācija sākas tad, ja neievēro attie-
cīgās normas. Teiksim, morā-
lā degradācija sākas tad, ja 
nejūt morālo normu robežu, 
pie kuras ir jāapstājas savā 
uzvedībā, darbībā, komuni-
kācijā. Turklāt intelektuālā 
degradācija sākas tad, ja apzi-
nāti devalvē jēdzienus – izzi-
ņas un domāšanas galvenos 
instrumentus. Tā, piemēram, 
par mūsdienu politiķu degra-
dāciju nākas skumt galveno-
kārt tāpēc, ka viņi ir ārprātīgi 
devalvējuši tādus jēdzienus 
kā demokrātija, suverenitā-
te, patriotisms, nacionālisms, 
cilvēka tiesības, brīvība, vien-
līdzība, neatkarība, pilsonis-
kā sabiedrība, sociālais tais-
nīgums. Diemžēl šodien ir liels vairums dziļi 
aprobežotu cilvēku, kuri lepojas, ka par viņiem 
medijos publicē „neslavas rakstus”. Šodien pat 
iestāsta, ka publicitātei negatīvā informāci-
ja ir vērtīgāka nekā pozitīvā informācija.”, tā 
Artūrs Priedītis. 

Kas normālam cilvēkam plaukstošs dārzs, 
tas degradantam miskaste

Lai gan šī gada septembrī interesi nomāt savulaik daudzsološā ražošanas uzņēmuma “Dendrolight Latvija” bijušās ražotnes tel-
pas Ventspilī izrādīja trīs pretendenti, tomēr neviens no tiem Kustes dambī esošajā teritorijā tā arī nestrādās. Vismaz pagaidām. 
Ventspils brīvostas pārvalde, kas ir šīs teritorijas un ražošanas ēku saimniece, nupat izsludinājusi jaunu procedūru par ražošanas 
ēku un tām pieguļošo teritoriju nomas tiesību piešķiršanu.

Bankrotējošā “Dendrolight” milzīgā ražotne joprojām tukša

R 
udenī sākotnēji interesi par 
ražošanas uzsākšanu šajā ražot-
nē izrādīja viens investors, 
tomēr vēlāk ieinteresējās vēl 
divi citi, līdz ar to brīvosta nolē-

ma pirmajam pretendentam tās vēl neuz-
ticēt, bet izvērtēt visus piedāvājumus, lai 
izvēlētos to, kas visvairāk atbilstu pilsē-
tas attīstības interesēm, skaidroja brīvos-
ta. Uzņēmējiem tika lūgts iesniegt papil-
du ziņas par plānoto darbības nozari, biz-
nesa plānu kā apliecinājumu sadarbības 
perspektīvai ilgtermiņā, kā arī informāciju 
par plānotajām darba vietām, jo tieši šis 
faktors brīvostas skatījumā ir īpaši svarīgs 
rādītājs pretendenta izvēlē. Tomēr beigu 
beigās neviens pretendents nebija pietie-
koši pieņemams.

Kā norāda brīvosta, minimālā telpu nomas 
maksa ir 3,00 eiro/m2 mēnesī, neskaitot 
pievienotās vērtības nodokli (PVN). Kopumā 

tiek izīrētas telpas 7300 m2 platībā, kā arī 
tām pieguļošā teritorija 17 037 m2 platībā 
Kustes dambī 30A un 30B. Pieteikumi jāie-
sniedz Ventspils brīvostas pārvaldē līdz 12. 
janvārim.

“Dendrolight Latvija” savulaik bija daudz-
sološs jauns ražošanas uzņēmums, kura 
“palaišanai” savu svētību un atbalstu sniedza 
arī Ventspils pilsētas pašvaldība. Uzņēmums 
nodarbojās ar masīvkoka šūnu materiā-
la ražošanu. Pateicoties kokrūpnieka Jāņa 
Vašuka iniciatīvai, kā arī Eiropas Savienības 
(ES) struktūrfondu līdzfinansējumam, valstij 
piederošas Latvijas Hipotēku un zemes ban-
kas kredītam un Ventspils brīvostas izbūvēta-
jai infrastruktūrai, tieši Ventspilī tika izveidots 
pasaulē pirmais uzņēmums, kur zemas kva-
litātes zāģmateriāli pārtapa masīvkoka šūnu 
materiālā ar augstu formas stabilitāti, kuru 
varēja efektīvi izmantot mēbeļu ražošanā un 
celtniecībā.

Pēc uzņēmuma darbības sākšanas 2008. 
gadā, divus gadus vēlāk – 2010. gada sāku-
mā uzņēmums loloja paplašināšanās plā-
nus, parakstot trīspusējo līgumu ar Latvijas 
Investīciju un attīstības aģentūru un Ventspils 
brīvostas pārvaldi par 4,27 mlj. eiro līdzfinan-
sējuma piešķiršanu ražotnes projekta īsteno-
šanai. ERAF atbalsts sedza 15% no projekta 
investīcijām, un saņemtie līdzekļi tika novirzī-
ti iekārtu iegādes izdevumu segšanai.

Jau tā paša gada rudenī “Dendrolight 
Latvija” vajadzībām brīvosta sev piedero-
šajā teritorijā Kustes dambī izbūvēja 7300 
m2 lielas ražotnes telpas un nodrošinā-
ja plašu krauj laukumu ar inženiertīkliem. 
“Dendrolight Latvija” nomāja zemi un ēkas 
un izvietoja tajās tehnoloģisko līniju 14,2 mlj. 
eiro vērtībā. Ventspils dome ieguldīja līdzek-
ļus publiskās infrastruktūras izveidošanā.

Tomēr jau pēc pāris gadiem uzņēmums 
nonāca uz bankrota sliekšņa. Kā aģentū-

rai LETA 2014. gadā atzina kādreizējais 
“Dendrolight Latvija” vadītājs J.Vašuks, uzņē-
mums līdz maksātnespējai nonācis apgro-
zāmo līdzekļu trūkuma dēļ, tomēr vēl 2014. 
gadā ražotne turpināja darbu. Interesi aktīvi 
izrādījuši arī potenciāli investori, tomēr viss 
beidzās bēdīgi. Maksātnespējas process tika 
uzsākts 2014. gada 18. februārī. Uzņēmumu 
likvidēja pagājušā gada 15. jūlijā. Tajā tika 
atzīti kreditoru prasījumi par kopējo summu 
19,777 mlj. eiro.

Šī gada pavasarī intervijā laikrakstam 
«Dienas bizness» J.Vašuks gan pauda cerību, 
ka izdosies uzņēmuma darbību atjaunot. Viņš 
pauda, ka masīvkoka šūnu materiāla ražoša-
nas līnijas iedarbināšanai būtu nepieciešami 
3 mlj. eiro, tomēr centieni tādu aizņēmumu 
iegūt nesekmējās.

Brīvosta nākamajā gadā uzsāks vēl trīs 
jaunu ražošanas ēku būvniecību. Divas no 
tām izbūvēs Ventspils augsto tehnoloģiju 
parkā, trešo – Ganību ielā blakus SIA “Bucher 
Municipal” ražotnei. Jaunajās ēkās varēs 
uzsākt darbu pēc diviem gadiem, divas no 
tām jau esot rezervētas ražošanas uzņēmu-
miem. 

Savukārt LTV raidījumā “Viens pret vienu” 
bijusī Latvijas prezidente Vaira Vīķe-Freiberga 
secināja: “Ja mūsu publika beigtu tik ļoti mīlēt 
oligarhus… Es dažreiz neticu aptaujām, kas 
stāsta, ka populārākais cilvēks valstī ir tāds, 
kas apsūdzēts smagos noziegumos. Piedodiet, 

2017. gada 7. decembra Ventspils pilsētas domes sēdē par šīs teritorijas 
atzīšanu par degradētu balsoja Ventspils pilsētas domes deputāti: Aivars 
Lembergs, Jānis Vītoliņš, Andris Grigalis, Didzis Ošenieks, Igeta Gredzena, Aigo 
Gūtmanis, Ilze Buņķe, Uldis Boitmanis. Guntis Blumbergs sēdē nepiedalījās. 

2017. gada 15. septembrī deputāti lēma par zemes gabala iegādi Lāčplēša 
ielā 1A, 3424 kvadrātmetru platībā par veselam saprātam neiedomājamu 
cenu – 200 000 eiro jeb 58,41 eiro par kvadrātmetru. Par pasakainu naudu 
iegādāta teritorija nu skaitās degradēta.

mīļā tauta, no kurienes nāk 
tā dziļā mīlestība un uz ko 
tā balstās?!” retoriski vaicāja 
eksprezidente. “Ja tauta tur-
pinās viņus mīlēt, viņiem nav 
nekāda iemesla mainīt savus 
paradumus.”

Kas ar mums notiek?  
Kāpēc pakļaujamies degra-
dācijai, kuras sekas mēs katrs 
izjūtam?  Vai ar Latvijas eko-
nomisko atpalicību, tautiešu 
masveida aizbraukšanu nav 
gana? 

Diemžēl savlaicīgi neap-
stādināti degradanti, savtīgu 
interešu vadīti turpina mūs 
vest pagrimuma purvā.

P.S. Tā kā augstāk aprakstī-
tajos Ventspils pilsētas domes 
lēmumos ir saskatāmas apzi-
nātas krāpniecības iezīmes, 
mēs, Ventspils pilsētas domi 
pārstāvošā Apvienotā saraks-
ta deputāti, esam vērsušies 
un turpināsim vērsties tie-

sībsargājošās instancēs un institūcijās, kuras 
atbild par ES fondu naudas izlietošanas atbilstī-
bu tā patiesajiem mērķiem. 

Apvienotā saraksta  
Ventspils domes deputātu vārdā,  

Aivis Landmanis 
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Atkal uzliesmo masalas
Pēc gandrīz trīs gadu pārtraukuma Latvijā 
atkal konstatēta saslimšana ar masalām. 
Saslimšana ar šo ļoti lipīgo infekcijas slimī-
bu šobrīd apstiprināta četriem pacientiem, 
visi – pieaugušie. Visi saslimušie ārstē-
jas stacionārā. Vīruss izplatās gaisa pilienu 
ceļā, tādēļ pastāv augsts inficēšanās risks. 
Slimība ir viena no smagākajām, tā ir ar 
milzum daudz komplikācijām. Izvairīties var 
vakcinējoties, vakcīna ir valsts apmaksāta.

Par pensiju piegādi jāmaksā 
dārgāk
No šā gada 1. janvāra pensiju un pabal-
stu piegādes cena saņēmēja dzīvesvie-
tā pieaugusi no līdzšinējiem 1,74 eiro 
līdz 2,39 eiro. Pasta piegādes izmaksas ir 
jāsedz pensijas vai pabalsta saņēmējiem. 
Saskaņā ar VSAA datiem, līdz šim pensijas 
un pabalstus dzīvesvietā saņēma 95 000 
cilvēku, no kuriem pārsvarā visi ir vecuma 
pensijas saņēmēji.

Degviela, tabaka 
un alkohols dārgāki
1. janvārī stājās spēkā nodokļu reforma, 
kuras ietvaros atsevišķiem produktiem 
kāps akcīzes nodoklis – dīzeļdegvielas cena 
augs par 4 centiem, benzīna cena – par 4,8 
centiem, alus pudeles cena – par 7 cen-
tiem, bet cigarešu paciņas cena par 24 cen-
tiem. Puslitrs degvīna maksās par 0,53 eiro 
dārgāk, cena pieaugs arī vīnam.

Visvairāk likvidēto uzņēmumu 
26 gadu laikā
Kamēr jaunus uzņēmumus reģistrē aizvien 
piesardzīgāk (-8,9%), likvidēto uzņēmumu 
skaits turpina strauji pieaugt, gada laikā 
palielinoties par 34,78% un sasniedzot jau 
16 479 uzņēmumus. Turklāt 2017. gadā 
likvidēto uzņēmumu skaits bijis lielākais 
pēdējo 26 gadu laikā, liecina Uzņēmumu 
reģistra datubāzes "Lursoft" dati. 

Īpaši trūkst būvnieku
Pērn decembra beigās Nodarbinātības 
valsts aģentūras datu bāzē bija 12 823 
aktuālās brīvās darba vietas. Vakanču 
skaits palielinās praktiski visās nozarēs, bet 
vislielākais darbinieku pieprasījuma pieau-
gums novērojams būvniecībā, apstrādes 
rūpniecībā, administratīvo un apkalpojošo 
dienestu darbībā.

Krievijas vēlēšanu iecirkņi  
12 Latvijas pilsētās
Latvijas Ārlietu ministrija saņēmusi no 
Krievijas vēstniecības Latvijā lūgumu saska-
ņot Krievijas prezidenta vēlēšanu pirmster-
miņa izbraukuma balsošanas vietu organi-
zēšanu 12 Latvijas pilsētās. Krievija vēlas 
papildu iecirkņus. Kamēr Latvija vēl domā, 
Igaunija jau pateikusi striktu “nē”. 

Parādnieku amnestijai 
pieteikušies 12 000
Līdz ar gada sākumu noslēdzās periods, 
kurā nodokļu parādnieki Valsts ieņēmumu 
dienestā varēja pieteikties nodokļu atbal-
sta pasākumiem jeb iespējai nomaksāt 
nodokļu parāda pamatsummu, nemak-
sājot nokavējuma naudu un soda naudu. 
Šādu iespēju vēlējās izmantot tikai 12 400 
fizisko un juridisko personu no vairāk nekā 
50 000 parādnieku.

Asinis ziedo mazāk
Pērn Valsts asinsdonoru centrā bijuši kopu-
mā 32 000 asins ziedošanas gadījumu, 
taču tas ir par nepilnu tūkstoti mazāk nekā 
2016. gadā, liecina centra dati. Pašlaik 
nodrošinājums ar asins krājumiem ir salī-
dzinoši apmierinošs, taču, kā norāda centrs, 
asins krājumu nekad nevar būt par daudz.

LATVIJĀ

Bagātību neatradu, bet labus cilvēkus sati-
ku. Dienēju Altaja apgabalā, slepenu militāro 
objektu apsardzē, militārā specialitāte man 
ir – snaiperis. Pēc armijas strādāju aviāci-
jas mašīnbūves rūpnīcā netālu no Maskavas.  
Tur gadījās sastapt rēzeknieti, cīņas sporta 
veidu treneri Sergeju. Viņš ieteica braukt uz 
Latviju, kuru bijušajā padomijā pielīdzināja 
Rietumeiropai. Atbraucu, dabūju darbu Rīgā, 
ugunsdzēsējos, vietu kopmītnē.  Dienējās labi, 
mani sūtīja mācīties uz Ļeņingradu, kļuvu par 
virsnieku un sardzes komandas priekšnieku, 
kuram pakļautībā bija ap desmit cilvēku,” tālo 
gadu notikumos Fridons atceras arī traģisko: 
reiz ugunsgrēka dzēšanā tā saindējies ar tvana 
gāzi, ka slimnīcā kāds latviešu ārsts tikai brī-
numainā kārtā četras reizes viņu spējis uzmo-
dināt no atkal un atkal uznākošās komas. 
Fridons uzskata, ka Latvijas mediķi viņam 
devuši otru dzīvi.  Piedāvāts rehabilitācijas 
kurss, taču sekas izrādījušās paliekošas, rētas 
plaušās rentgenā saskatāmas joprojām, kaut 
gan Fridons tās ar gadiem atkal uztrenējis, kā 
pats saka,” līdz olimpiskajam tilpumam”. 

DIEVA BALSS: “PALĪDZI SEV PATS!”
“Toreiz sāka brukt Padomju Savienība, 

nomira māte, atgriezos un gribēju palikt 
Gruzijā. Bet tur pārmaiņu laiks bija iznesis 
virspusē tik daudzu līdzcilvēku vistumšākos 
nodomus un dziņas! Par ienaidniekiem kļuva 
agrākie labie draugi, kaimiņi un pat brāļi. Kā 
pacifists nesaskatīju tur sev pielietojumu, 
rāvos atpakaļ uz manā skatījumā daudz tole-
rantāko Latviju. Nebija viegli arī te, plosījās 
mežonīgais kapitālisms, kurā mēģināju atrast 
savu nišu. Izmācījos un pastrādāju par masie-
ri; nodibināju tādu kā bērnu vingrošanas un 
cīņas ābeces klasi; savācu celtnieku brigādi, 
ar kuru braukājām pa visu Latviju. Juku laiks 
nenāca par labu veselībai – pieņēmos svarā, 
sāpēja kuņģis, mugura un locītavas, garastā-
voklis slīdēja mīnusos. Bija visi priekšnotei-
kumi, lai, tā sakot, “noietu uz grunti”, bet 
laikam palīgā nāca Dievs. Ne tas, kuru slavi-
na baznīcā, es neesmu reliģiozs tradicionā-
lajā izpratnē. Ticu tam Dievam, kas atklājas 
manā sirdī un dvēselē, uzrunā personīgi, var 
pat teikt – intīmi. Šī iekšējā balss – esmu pār-
liecināts, ar viņa ziņu – man pateica priekšā, 
ka sevi no sāpēm un depresijas varu izglābt 
pats. Vajag tikai gribēt,”Fridons piesauc vir-
kni notikumu, kuri var liecināt par augstāka 
spēka klātbūtni viņa liktenī. 

“Ārstējos toziem rehabilitācijas centrā, 
kaut kādas sakritības dēļ biju nogājis līdz 
pludmalei. Ieraudzīju, ka tur cilvēki peldas 
jūras ledū izcirstā āliņģī, un kāda iekšēja balss 
man teica, ka arī es tā gribu, ka man to pat 
vajag, ” joprojām brīnoties par pēkšņo vēlmi, 
stāsta Fridons. Neērti bijis uzbāzties svešai 
kompānijai, nogaidījis, kamēr "roņi" aiziet, 
un meties āliņģī. Divas reizes!

“Tas bija neprāts, nekad vieni nelie-
niet āliņģī, tas ir ārkārtīgi bīstami pat tad, 
ja ir zināma pieredze!“ tagad nošausmi-
nās Fridons, pateicoties savam pareizticīgo 

Dievam, ka viss beidzies labi. Pat iesnas viņš 
nav dabūjis. Otrā reizē viņš citu ziemas pel-
dētāju bariņu ieraudzījis Jelgavā, gājis klāt un 
"roņu" vidū sastapies ar no Cēsu aerokluba 
laikiem pazīstamo "air Baltic" lidotāju Andi 
Bukontu, kurš viņu savulaik mācījis lidot ar 
planieri. Izrādījies, ka viņa komandai trūkst 
viena peldētāja 25 metru distancei un to pie-
dāvāts nopeldēt Fridonam. Viņš rāvis nost 
mēteli un ancuku un meties ūdenī. Rezultātā 
vēl viena labsajūtas porcija un uzaicinājums 
kopā ar viņiem startēt "roņu" pasaules čem-
pionātā Slovēnijā. Medaļu tur viņš nav dabū-
jis, bet nopeldējis pirmajai reizei visnotaļ 
cienījami.

JŪRAS PELDE SLĀVU METEŅOS
Kad deviņdesmito gadu beigās izgadī-

jies darba piedāvājums no māju moduļu 
būves uzņēmuma Ventspilī, piekritis nešau-
boties – tur taču Venta un jūra ar roku aiz-
sniedzamas!  Pārcelšanās gadījusies krievu 
Meteņu – Masļenicas laikā. Iepazīstot pilsētu, 
gājis, kur skan mūzika un nokļuvis Piejūras 
brīvdabas  muzejā. Prasījis kādam svinētā-
jam, kā nokļūt pie jūras, un tas atvaicājis, 
kāpēc gan viņam tā ziemas laikā vajadzīga. 
Fridons godīgi atbildējis, ka grib nopeldēties. 
Sarunas biedrs izrādījies televīzijas žurnālists 
un piedāvājis tādu neparastu skatu nofil-
mēt. Aizvedis ambiciozo "roni' līdz  krastam, 
Fridons eksotisko peldējumu veicis un parā-
dīts vietējās ziņās.                                  

“Līdz ar to atkāpšanās ceļa vairs nebija, tur-
klāt ķermenis pēc šādiem ekstrēmiem gājie-
niem sauca vēl un vēl,” Fridons Pipija neie-
slīgst detaļās, kā atradis domu biedrus, kā 
nodibināts ziemas peldētāju klubs “Ventspils 
Jūras lauvas,” kas ar pašvaldības gādību māj-
vietu atradis airēšanas bāzē "Dampeļi". Viņš 
nebeidz priecāties par cilvēkiem, kas tajā 
darbojas: “Starp mums ir mediķi, uzņēmēji, 

Kā rūdījās Fridons

Džigits Latvijā.

sportisti, žurnālisti, ugunsdzēsēji, kantoristi 
un rūpnīcu strādnieki, pedagogi un pensionā-
ri... Tie ir cilvēki, kas paši grib un spēj gādāt 
par personīgo veselību un ar savu priekšzīmi 
to darīt mudina arī citus.”

TEV NEBŪS TĒLOT SUPERVARONI
Fridons šai ziņā gribētu būt vienkārši 

paraugs un padomdevējs. Daļu no viņa ietei-
kumiem iesācēji var atrast internetā, bet vis-
labāk kontaktēties ar viņu vai kādu citu pie-
redzes bagātu "roni" klātienē. Kā pirmo bausli 
Fridons sludina: nemēģiniet norūdīšanās pro-
cesā tēlot supermeni un varoni, pat ja veselī-
ba to it kā atļauj. Galvenais ir pakāpeniskums 
un regularitāte, treniņu partneriem peldē-
šanas laikā uzraugot vienam otru un ik pēc 
dažiem  mēnešiem noteikti konsultējoties ar 
ārstu. Pats viņš to darot regulāri un pēdējie 
apsekojumi liecinot, ka veselība ir pat izcila, 
viņš noteikti varētu saņemt mediķu atļauju 
pilotēt lidaparātu, kas joprojām ir Fridona sap-
nis. Vēl kāds viņa ieteikums – nedrīkst vadīties 
tikai no īslaicīgās labsajūtas, ko dod ziemas 
peldes. Jāraugās, ko tās var sniegt ilgtermiņā 
un kompleksā ar citām aktivitātēm. No per-
sonīgās pieredzes Fridons secinājis, ka norū-
dīšanās lieliski vairo garīgo enerģiju, cilvēks 
grib iegūt aizvien jaunas zināšanas un iespai-
dus. Fridons lielu daļu šīs  “pievienotās ener-
ģijas” veltījis, lai speciālajā literatūrā uzzinātu, 
kā norūdīšanās procesā nenodarīt pāri savam 
ķermenim un garam, bet tos stiprināt. Desmit 
zelta medaļas, kas iegūtas pasaules līmeņa 
ziemas peldētāju sacensībās un vēl divdesmit 
cita kaluma godalgu liecina, ka viņš ne vien 
seko gudriem padomiem, bet radoši anali-
zē un izmanto paša pieredzi, kas krājusies 
teju desmit gadu garumā. Ziemas peldēšanas 
veterānam gan nešķiet pareizi, ka starptau-
tiskās sacensībās akcents tiek likts uz rezul-
tātu sasniegšanu, jo tajās sāk piedalīties pēc 

godalgām alkstoši peldē-
šanas profesionāļi, nevis 
cilvēki, kas to dara norū-
dīšanās nolūkā. 

Kā zināms, Gruzija ir 
ilgdzīvotāju zeme, un 
Fridons šai ziņā izvirzī-
jis ambiciozu personī-
go mērķi – mūža ilgu-
mā pārspēt savu vectēti-
ņu, kurš, pēc nostāstiem, 
nodzīvojis 135 gadus. Ja 
tā, tad, tiecoties uz šo 
robežlīniju, Fridons vēl 
nav nogājis – nopeldējis  
pat ne pusi no iecerētās 
distances... Špagatu – jebkurā laikā un vietā! Pie jūras vingrot prieks.
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Liepāja vēlreiz uz lāpstiņām
Kārtējo pārliecinošo uzvaru Latvijas 
Basketbola līgas čempionāta spēlēs svi-
nējusi Ventspils komanda, kas otro reizi 
šajā sezonā pieveica “Betsafe/Liepāja” 
klubu. Šoreiz ventspilnieki gada pēdējā 
spēlē uzvarēja savā laukumā ar 97:71. 
Rihards Lomažs un Ronalds Zaķis ar gūta-
jiem 20 punktiem bija mājinieku rindās 
rezultatīvākie spēlētāji. Ventspilniekiem 
šī bija jau 13.uzvara līdzšinējās 13 spēlēs 
un ar simtprocentīgu bilanci komanda ir 
pārliecinoši pirmajā vietā. 

Trīs ventspilnieki Latvijas 
kērlinga izlasē
Trīs Ventspilī uzaugušie jaunie kērlingisti 
ir iekļauti Latvijas junioru izlases sastā-
vā dalībai pasaules čempionāta B grupā, 
kas pašlaik norit Somijā. Latvijas izlases 
sastāvā iekļauti Ventspils kērlinga kluba 
audzēkņi Anrijs Mikus Briežkalns, Markuss 
Salmiņš un Matīss Cirvelis. Markusam un 
Matīsam šis būs pirmais starts pasaules 
čempionātā, bet Anrijam jau ir vairāku 
gadu pieredze junioru izlases sastāvā. 
Kopumā 23 puišu komandas cīnās par 
trim ceļazīmēm uz pasaules čempionā-
ta A divīziju.

Ventspilī sadala medaļas 
šorttreka čempionātā 
Ventspils Ledus hallē aizvadītajā Latvijas 
čempionātā šorttrekā triumfēja ventspil-
nieks Roberts Jānis Zvejnieks. Slidotājs, 
kurš februārī debitēs Ziemas olimpis-
kajās spēlēs Korejā, uzvarēja 500 m un 
1000 m distancēs. Otro vietu kopvērtē-
jumā ieguva Tomass Bakēvics, bet bron-
zas medaļa tika Endijam Vīgantam. Savās 
jauniešu vecuma grupās zelta meda-
ļas ieguva ventspilnieki Kārlis Krūzbergs, 
Anna Zelenkeviča, Marta Haino un Anna 
Jansone.

"Venta 2002" panākumi 
svētku turnīros 
Ventspils hokeja skolas “VENTA 2002” 
jaunie hokejisti svētku laikā guvuši panā-
kumus turnīros. U-14 hokejisti Slovākijas 
pilsētā Ružomberokā trenera Roberta 
Grosberga ieguva 3. vietu astoņu koman-
du turnīrā. Ventspilī notikušajā turnīrā U-9 
vecuma hokejisti astoņu komandu kon-
kurencē ieguva 3. un 5. vietu.

"Ventspils kausā" rādīs 
savu meistarību
Nedēļas nogalē Pārventas hallē notiks 
tradicionālais starptautiskais bērnu telpu 
minifutbola turnīrs. “FK "Ventspils" kauss 
2018” piedalīsies U-8 un U-10 futbolis-
ti no astoņiem klubiem, arī no Lietuvas. 
Ventspili pārstāvēs futbola akadēmija 
“Ventspils” un “Cerība”.

SPORTA ĪSZIŅAS

Pagājušā gada nogalē īsi pirms pašiem Ziemassvētkiem sma-
gos noziegumos apsūdzētais un no Ventspils pilsētas pašvaldī-
bas priekšsēdētāja amata pienākumu pildīšanas atstādinātais 
Aivars Lembergs veicis dāsnu ziedojumu savai politiskajai 
“lokomotīvei” – Zaļo un zemnieku savienībai. Viņš 21. decem-
brī ziedojis ZZS apvienībai 15 000 eiro, liecina Korupcijas novēr-
šanas un apkarošanas biroja datubāzē publiskotā informācija.

Ventspils Krievu biedrība izplatījusi sagatavotās deklarācijas tekstu, kuru parakstījuši 338 biedrības biedru, un tajā pauž sašu-
tumu par plānoto pāreju skolās uz mācībām tikai latviešu valodā. Sagatavoto sašutuma pilno dokumentu biedrība nosūtījusi kā 
premjeram Mārim Kučinskim un Saeimas priekšsēdētājai Inārai Mūrniecei, tā nozares atbildīgajam ministram Kārlim Šadurskim. 
Turklāt, kā norāda biedrība, viņu viedokli atbalsta arī Ventspils pilsētas domes un skolu pārstāvji.

Aizvadītā gada pēdējā dienā Ventspilī jau 45.gadu norisinājās tradicionālais Vecgada 
skrējiens. Tas ik gadu pulcē skrējējus ne vien no Ventspils un tuvākās apkārtnes, bet 
arī no visas Kurzemes. Šoreiz skrējienā piedalījās ne vien skrējēji no visas Latvijas, 
kā arī viesi no Igaunijas un Krievijas, padarot skrējienu par starptautisku.

Vecgada skrējiens 
kļuvis starptautisks

I 
kviens varēja skriet savu distanci no 
viena līdz pieciem kilometriem bez 
laika kontroles. Sportiskākie un stiprā-
kie skrējēji stājās uz starta ar laika kon-
troli. Trīs kilometru distancē sievietēm 

ātrākā bija Madara Frēliha no Staldzenes, 
kas distanci veica precīzi 12 minūtēs. Par 18 
sekundēm atpalika Gita Karlsone no Saldus, 

bet vēl pēc 40 sekundēm mērķi sasnie-
dza cita saldeniece Simona Birkenberga. 
Tālāk sekoja māsas Viktorija un Izabella 
Bogdanovas no Ugāles, bet sestā bija 
ventspilniece Liene Vēvere.

Vīrieši veica piecu kilometru distanci. 
Ātrākais bija kuldzīdznieks Kristaps Bērziņš, 
kurš piecus kilometrus noskrēja ļoti ātri – 16 
minūtēs un 54 sekundēs. Par vairāk nekā 

minūti no viņa atpalika talsenieks Raivis 
Reinfelds, bet trešais bija pazīstamais vents-
pilnieks Guntis Grīnvalds, kurš mērķi sasnie-
dza pēc 18 minūtēm un 14 sekundēm.

Skrējiena rīkotāji cer laika gaitā padarīt šo 
skrējienu arvien plašāku, kas kļūtu par lie-
lāko šādu Vecgada skrējienu ne tikai Latvijā 
vien. 

Ventspils krievi sašutuši, ka skolās 
nāksies pāriet uz mācībām latviešu valodā

B 
iedrība vērsās 
tiesā saistībā ar 
A.Lemberga izplatī-
tu nepatiesu un godu 
un cieņu aizskaro-

šu ziņu izplatīšanu, lūdzot tiesu 
likt A.Lembergam atsaukt aiz-
vainojošās ziņas un cieņu aiz-
skarošos viedokļus, kā arī pub-
liski atvainoties par to, laikrak-
stam “Ventspilnieks.lv” stāstī-
ja “Delna” direktora pienākumu 
izpildītāja Liene Gātere.

“Delnu” sadusmojis un aiz-
vainojis A.Lemberga pārspī-
lētie viedokļi un apgalvoju-

mi, kas izskanēja 2016.gada 
2.novembra preses konferencē 
un kura video dots nosaukums 
«Valstī līdz idiotismam ir noves-
ta personāla atlases politika». 
A.Lembergs vairākkārt piemin 
biedrību, sakot, ka “DELNA” pār-
stāv trīs biedrus un ir ārzemju 
specdienestu finansēta organi-
zācija, kā arī apgalvo, ka bied-
rība ir politisku amatperso-
nu rokās. Savukārt A.Lembergs 
savā bravūrīgajā tonī atbild uz 
‘DELNA” aktivitātēm tā: “Tāds 
ir mans viedoklis. Par viedokli 
netiesā.” 

Kā 
skaidro biedrības valdes 
priekšsēdētājs Vasilijs 
Giņko, diskusija par šo jau-
tājumu notikusi jau pava-
sarī. Publiskajā apspriedē 

piedalījās arī Ventspils pilsētas domes un 
vietējo skolu pārstāvji, kā arī citas pilsētas 
nacionālo kultūru biedrības un organizācijas. 
Aktīvi bijuši krievvalodīgo bērnu skolotāji 
un vecāki. Biedrības vadītājs norāda: “Visi 
pasākuma dalībnieki vienbalsīgi piekrita, 
ka dzimtās valodas izglītība Latvijā ir jāsa-
glabā, un reforma šādā pasniegšanas veidā 
ir nepieņemama.” Nešaubīgi ir skaidrs, 
ka šādu protestētāju ir daudz vairāk nekā 
parakstījušos skaits (saskaņā ar Centrālās 
statistikas pārvaldes datiem, Ventspils pilsē-
tā deklarēto iedzīvotāju vidū vairāk nekā 1/4 
daļa jeb nedaudz vairāk par 10 000 iedzīvo-
tāju ir krievi, vēl 9% ir baltkrievi un ukrai-
ņi, tātad kopā vismaz 36,5% ir slāvu tautību 
iedzīvotāji).

“Šobrīd parakstu vākšanas process mūsu 
deklarācijai sakrīt ar reformas aktīvās realizā-
cijas fāzes sākšanos, un mēs esam saņēmuši 

reālu apstiprinājumu mūsu bažu pamatotī-
bai,” tā V.Giņko.

Viņuprāt, šāds valstisks lēmums ir pārstei-
dzīgs un neloģisks, jo tas klaji apspiežot mazā-
kumtautību tiesības. Vispirms esot jāņem vērā 
bērnudārzu, skolu un augstskolas pedagogu 
viedoklis un pieredze, jārīko mācību iestādēs 
ekspertīzes un jāņem vērā plašas sabiedrības 
un krievvalodīgo bērnu un vecāku viedoklis. 
“Nodomus par pilnīgu mazākumtautību izglī-
tības iestāžu pāreju uz mācību priekšmetu 
programmu apguvi tikai latviešu valodā, kas 
pastāvīgi ir sastopami dažu politisko apvienību 
paziņojumos un oficiālajos dokumentos, mēs 
uzskatām par nepieļaujamiem, jo tie ierobežo 
konstruktīva dialoga iespējas starp dažādām 
vienotas Latvijas sabiedrības etniskajām gru-
pām,” pausts deklarācijā.

Biedrība pievienojas tiem tautiešiem, kuri 
jau rīkoja protestus Rīgā, un arī uzskata, ka 
Latvijā esot obligāti jāsaglabā mazākum-
tautību izglītība ar krievu mācību valodu. 
Biedrība īpaši sašutusi arī par to, ka pat kārto-
jot valsts centralizētos eksāmenus vidusskolā 
nedrīkstēšot to darīt mazākumtautības valo-

dā. “Esošie statistikas dati un ārzemju piere-
dze liecina, ka, atsakoties no mācību priekš-
metu mazākumtautības programmu realizē-
šanas bilingvāli, mācību kvalitāte un rezultā-
ti ievērojami samazinās. Tas savukārt noved 
pie vidusskolēnu konkurētspējas samazinā-
šanās darba tirgū, jaunu un darbspējīgu cil-
vēku aizplūšanas no valsts, sociālo problēmu 
saasināšanās, sabiedrības integrācijas proce-
su izjaukšanas,” norāda biedrība.

Valdība konceptuāli jau ir atbalstījusi IZM 
ziņojumu par pāreju uz mācībām valsts valo-
dā vispārējās izglītības iestādēs, kas paredz 
ieviest reformu līdz 2021./2022.mācību 
gadam. 2019./2020.mācību gadā 80% mācī-
bu valsts valodā pamatskolā būs jānodroši-
na tikai 7.klasē, 2020./2021.mācību gadā 
– 7. un 8.klasē, savukārt 2021./2022.mācī-
bu gadā mācības latviešu valodā 80% apjo-
mā notiktu jau visā pamatskolas noslēgu-
ma posmā. Arī pāreja uz mācībām latvie-
šu valodā vidusskolā notiktu pakāpeniski – 
2020./2021.gadā tikai valsts valodā mācīsies 
10. un 11.klases, bet pēc gada – visas vidus-
skolas klases. 

Lembergs vēl “vecajā gadā” 
pagūst ZZS noziedot 15 000 eiro

V 
iens no ZZS pēdējās 
desmitgades laikā 
dāsnākajiem ziedotā-
jiem politiskās apvie-
nības kasē īpaši izcē-

lies tieši pēdējo gadu laikā. Līdz 
šim ilgstošās tiesvedībās aizņem-
tais Lembergs lielāko ziedojumu 
ZZS veltīja 2014. gada oktobrī, 
kad apvienības kontā ieskaitī-
ja 13 985,90 eiro, bet 2015.gada 
decembrī – 4000 eiro. 

Taču tie nav Lemberga dāsnuma 
rekordi. Iepriekš attiecīgi 2009. un 
2010. gadā viņš ziedoja ZZS attie-
cīgi 18 000 un 15 000 latu, tātad 
vairāk nekā 25 000 un 21 000 eiro. 
Zīmīgi, ka arī toreiz lielās ziedoju-
mu summas politiskā spēka kasē 
ieripoja tieši pirms pašvaldību un 
Saeimas vēlēšanām. 

Kamēr Lembergs iegulda lie-
las summas ZZS kasē, kas viņam 
savukārt “atlīdzina” ar glaimojošu 
retoriku un slavināšanu publiskajā 
telpā un valsts varas līmeņos, bet 
ministrijās un parlamentā “palīdz 
sakārtot” interesējošus jautāju-
mus, paša vadītajā partijā "Latvijai 
un Ventspilij" tik plaši savu maci-
ņu neatver, un to ir viegli saprast, 
kāpēc. Piemēram, pērn viņš par-
tijas kasē nav ieskaitījis ne centa, 
bet 2016.gadā – tikai 10 eiro. 
Lielākā summa pēdējo gadu laikā 
bija 2015.gadā un sasniedza 315 
eiro. Agrāk gan ir bijuši 2500 un 
2999 lati. 

Kopumā 13 gadu laikā 
Lembergs sava valstiskā mēroga 
politiskā rupora kasē ieguldījis jau 
gandrīz 80 000 eiro. 

“Delna” turpinās 
cīnīties pret Lemberga 
verbālo visatļautību
Sabiedrība par atklātību “Delna” noteikti pārsūdzēs pagāju-
šā gada novembra izskaņā Ventspils tiesas lēmumu noraidīt 
biedrības civilprasību pret Aivaru Lembergu par nepatiesu 
un godu un cieņu aizskarošu ziņu atsaukšanu. Pēc “Delna” 
uzskatiem, “tiesas lēmums ir nelikumīgs, nepamatots un ir 
atceļams, tādēļ spriedums tiks pārsūdzēts pilnā apjomā”.
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Zvaigznes 
dienā 
jānopeldas!

Z 
vaigznes diena savā 
ziņā ir kā noslēguma 
punkts Ziemassvētku 
periodam, jo līdz ar to 
mūsu mājokļi un dārzi 

atkal iegūst ikdienišķu veido-
lu – proti, Adventa vainagi un 
krāšņi rotātās eglītes nozūd no 
mūsu redzesloka. Ne velti tieši 
šajā laikā jauno sezonu atklāj 
“roņi”. Nē, nē, tie nav pazīstamie 
jūras dzīvnieki, bet gan cilvē-
ki, kuri mīl peldēties arī ziemā! 
Sestdien, 6. janvārī plkst. 11.30 
airēšanas bāzē “Dampeļi” notiks 
Ventspils atklātais ziemas peldē-
tāju salidojums. Kā informē rīko-
tāji, Ventspils "jūras lauvu" saie-
tā pulcēsies vismaz 50 ziemas 
peldēšanas entuziasti no visas 
Latvijas!

Tiem kautrīgākajiem varam 
pačukstēt, ka nevajag bai-
dīties, bet gan droši doties uz 
“Dampeļiem”, un arī pašiem 
izmēģināt peldi ziemā šķietami 
ledainajā Ventas ūdenī. Ventspils 
ziemas peldēšanas kustības aktī-
vists Igors Siņicins ir ļoti atsau-
cīgs, tāpat kā ikviens dalībnieks, 
un silti uzņems ikvienu, iepriekš 
instruējot pirmos apmācības 
soļus. Ziemas peldēšanas cienī-
tāji pulcējas “Dampeļos” ik svēt-
dienu no plkst. 11.00. Visi kopīgi 
dodas peldēt, bet pēc tam sildās 
pirtiņā. Vai nav brīnišķīgs jaunā 
gada sākums? Mēs esam pārlie-
cināti, ka tas vēl vairāk motivēs 
uz lielākiem un cēlākiem šī gada 
mērķiem!

Varbūt pieaugušajiem lielo 
svētku dzirksts jau ir izplēnējusi 
līdz ar gadu mijas sagaidīšanu un 
atgriešanos ikdienas darbā, taču 
mazajiem vēl ir spilgti iespaidi. Un 
tos varēs lieliski papildināt svēt-
dien, 7. janvārī, abās Bērnu pil-
sētiņās. Tradicionāli plkst. 12.00 
pilsētas centrā un plkst. 15.00 
Pārventā notiks Jaunā gada iesāk-
šana, kad kopā ar iemīļotajiem 
Čučumuižas Rūķiem Zvaigznes 
dienu svinēs gan mazi, gan lieli. 
Atskatīsimies uz piedzīvoto aizva-
dītajos svētkos un ar skanīgajām 
dziesmām un mīļajām rotaļām 
radīsim prieku visam gadam. 

Sporta cienītāji mēros ceļu uz 
ledus halli, jo pēc gadu mijas 
brīvdienās atsākas cīņas hoke-
ja čempionātos. Mūsu Ventspils 
kluba “VENTA 2002” jaunā paau-
dze jeb U-18 vecuma jaunie-
ši Latvijas čempionāta spēlē 
uzņems principiālos pretiniekus 
“HS Rīga 2002”. Spēles sākums 
plkst. 15.00. Ieeja ir bez maksas! 
Nāc un atbalsti savējos! 

 HK “VENTA2002”  
AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

2018. gada 6. janvārī plkst. 13.15
U-14 komandu spēle

HK Venta2002 – Dinamo Rīga

plkst. 15.00
U-18 komandu spēle

HK Venta2002 – HS Rīga 2002

Šajās brīvdienās klāt 6. 
janvāris jeb Zvaigznes diena, 
arī Triju kungu diena. Tā ir 
īpaša diena kristiešu dzīvē, 
un pēc tradīcijas tiek uz-
skatīts, ka šajā dienā Trīs 
Austrumu gudrie, sekojot 
zvaigznei, devās uz Bētlemi 
aplūkot jaundzimušo jūdu 
ķēniņu Jēzu Kristu. Bet šīs 
brīvdienas ir arī Ziemassvētki 
pēc pareizticīgo kalendāra. 
Lielai daļai šīs brīvdienas ir 
lieli svētki. Citiem, savukārt, 
aktīvas atpūtas dienas. 

Kā jau katros lielākajos svētkos, dažam labam svinēšanas mēra sajūta ir tāda, kāda tā ir – vāji 
izprotama. It īpaši bēdīga svētku svinēšanas statistika ir tad, ja svētki iekrīt tā sauktajās 
“garajās brīvdienās”, kas šoreiz bija īpaši garas gan Ziemassvētku, gan gadu mijas laikā. 
Laikraksts “Ventspilnieks.lv” apkopoja aizvadītā gada nogales svētku brīvdienu statistiku, kā 
līksmošana aizritējusi Ventspils apkārtnē.

Gadu mijas svētkos dzīrots 
un līksmots uz nebēdu...

G 
adu mijas brīvdienās laika posmā no 29. 
decembra līdz 2. janvārim Valsts polici-
jas veiktajā pastiprinātajā autovadītā-
ju kontrolē Ventspils apkaimē alkohola 
pārbaudes tika veiktas 118 autobrau-

cējiem, un divos gadījumos šoferīši bija sēdu-
šies pie stūres krietnā kunga dūšā. Valsts polici-
jas Kurzemes reģiona pārvaldes dati liecina, ka 1. 
janvārī plkst. 12.10 Ventspilī, Celtnieku ielā 1978. 
gadā dzimis vīrietis vadīja automašīnu “Renault”, 
būdams 1,89 promiļu reibumā. Vēl pamatīgākā 
reibumā savu spēkratu “Opel Vectra” vadīja kāds 
1968. gadā dzimis vīrietis, kurš gada pirmajā dienā 
aizturēts Ances pagastā. Viņa izelpā konstatētas 
pat 2,47 promiles alkohola. Vīriešiem noformēti 
administratīvo pārkāpumu protokoli.

Šajā laikā Kurzemes reģionā ceļu policisti par 
dažādiem pārkāpumiem noformēja 285 protoko-
lus, taču ceļu satiksmes negadījumi bijuši 39, no 
kuriem divos gadījumos ir arī cietušie. Viens no 
gadījumiem fiksēts Ventspils centrā. 30. decem-
brī ap plkst. 16.30 pa Plato ielu 1998. gadā dzimis 
vīrietis vadīja automašīnu «Audi» un krustojumā ar 
Saules ielu nedeva ceļu tiem, kuriem bija brauk-

šanas priekšroka. Tā rezultātā izraisīja sadursmi ar 
«Renault», kuru vadīja 1993. gadā dzimusi sievie-
te. Negadījumā cieta “Renault” vadītāja, kura ar 
gūtajām traumām nogādāta slimnīcā.

Darba nav trūcis arī ātrās palīdzības dienestam, 
kuri līdzīgā laika periodā hospitalizējuši sešus des-
mitus ventspilnieku un ne tikai viņus vien. Turklāt 
trešā daļa no visiem bija gan vieglā, gan pamatīgā 
alkohola reibumā. Zīmīgi, ka ceturtā daļa no ierei-
bušajām personām guvušas traumas krimināla rak-
stura ceļā. 

Gada pašā izskaņā reģistrēti arī trīs gadījumi, 
kad pēc dūru vicināšanas cietušajiem nodarīti 
nopietni miesas bojājumi. Tā 30. decembrī Lidotāju 
ielā kādai sievietei kaimiņš ir nodarījis miesas 
bojājumus, bet naktī uz 31. decembri Kuldīgas ielā 
vienā no naktī strādājošajām izklaides vietām poli-
cisti bijuši spiesti doties pat divas reizes, abos gadī-
jumos iereibuši jaunieši bija vicinājuši dūres un divi 
bija dabūjuši pa ādu pamatīgi.

Salīdzinoši ļoti mierīgi gadu mijas brīvdienas aiz-
ritējušas ugunsdzēsējiem, jo atšķirībā no iepriek-
šējiem gadiem, šo trīs brīvdienu laikā ugunsgrēkos 
negāja bojā cilvēki. 

MŪSU VALSTĪ
1. janvāris – Jaungada diena.

Ievērojamas dienas un jubilejas

6. janvāris – baznīcas kalendārā Zvaigznes 
jeb Trejkungu, arī Trīs ķēniņu diena; Latvijas 
vēsturē Ziemsvētku kauju diena.  Krievijas 
armijas vēsturē šīs kaujas nosauktas par 
Mītavas (Jelgavas) operāciju, vācu armijas 
vēsturē – Ziemas kaujas. Latviešu strēlnieku 
vēsturē tās pieminētas kā Ziemassvētku kau-
jas (1916. gada 23.–29. decembrī pēc vecā 
stila kalendāra, 1917. gada 5.–11. janvārī). 
Kauju mērķis bija panākt Vācijas karaspēka 
atkāpšanos aiz Lielupes. Šajā Krievijas armi-
jas operācijā piedalījās 1. un 2. latviešu strēl-
nieku brigādes (latviešu strēlnieku bataljoni).

8. janvāris – diena, kurā pirms 30 gadiem 
(1988) Latvijas TV pirmoreiz izskanēja rai-
dījums “Labvakar”; to vadīja žurnālisti Ojārs 
Rubenis, Edvīns Inkens un Jānis Šipkēvics. 
“Labvakar” kļuva par visvairāk skatītāko rai-
dījumu, tajā iekļautie sižeti padarīja to par 
nozīmīgu Atmodas jeb Dziesmotās revolūci-
jas laika informācijas nesēju.

20. janvāris – 1991. gada janvāra Rīgas 
barikāžu laika piemiņas diena.

26. janvāris – Latvijas 
Republikas starptautiskās de 
jure atzīšanas (1921) diena. 
De jure, ko atzina Eiropas liel-
valstis Francija, Lielbritānija 
u.c., garantēja Latvijas valsts 
kļūšanu par pilntiesīgu starp-
tautisko tiesību subjektu.

MŪSU PILSĒTĀ 
UN NOVADĀ

1. janvāris – diena, kurā pirms 65 gadiem 
dzimis tēlnieks Kārlis Dane (miris 1982. 
gadā), mākslinieks, akmeņkalis, Piltenes 
vidusskolas mākslas skolotājs. Viņš projektē-
jis Piltenes Centra parku un ir tajā novietotā 
pieminekļa autors.

4. janvāris – 
diena, kad pirms 150 
gadiem miris lībiešu 
kultūras darbinieks un 
dzejnieks, autodidakts 
Jānis Princis (dzimis 
1796. gadā).  1845.
gadā Jelgavā iznāca 
tēva un dēla Prinču 

latviešu valodā sarakstītās “Jūrnieku svētās dziesmas 
un lūgšanas” – otrais oriģināldzejas krājums latviešu 
literatūrā.

6. janvāris – diena, kad pirms 90 gadiem (1928) 
Ventspilī atklāja Tautas konservatoriju – vienu no 
augstvērtīgākajām un ražīgākajām kultūras institūci-
jām. Tautas konservatorijas pedagogu vidū bija ne 
vien Ventspils pusē, bet visā valstī pazīstami mūziķi un 
vokālisti.

21. janvāris – diena, kad pirms 30 gadiem (1988) 
miris Ventspilī dzimušais un mūžu nodzīvojušais dzej-
nieks (1936) Rūdolfs Liedags (Staprāns). Viņa dzīves 
laikā izdots tikai viens deju krājums „Vējā” (1969), pēc 
dzejnieka nāves iznākuši krājumi „Saule miglā” (1990) 
un „Aija” (1993). 

Fo
to

 n
o 

Ka
ra

 m
uz

ej
a 

ar
hī

va



Nr.  1 (44)  2018.  gada 5.  janvār is8  /  Brīvbrīžiem

A U N S
Svētku lustes aiz muguras, un laiks pievērsties darba lie-
tām. Mērķē augstāk un tālāk – piemērots brīdis, lai parā-

dītu savas profesionālās spējas un virzītos augšup pa karjeras kāp-
nēm. Pēc iespējas vairāk izej sabiedrībā, un apmeklē pasākumus, 
kur pastāv iespējas satikt vajadzīgos cilvēkus.

V Ē R S I S
Pēc gadumijas svētkiem dienas griezīsies straujā virpu-
lī. Mieru, tikai mieru... Neļaujies stresam un nepieņem 

pārsteidzīgus lēmumus. Var nākt kāds vilinošs karjeras vai biznesa 
piedāvājums, bet rūpīgi izvērtē tā izdevīgumu un nekautrējies runāt 
par adekvātu atalgojumu.

D V Ī Ņ I
Pirmajā vietā ģimene un viss, kas notiek mīļo radiņu 
dzīvē. Iesaisties, uzklausi, palīdzi, bet neuztiep savu vie-

dokli kā vienīgo vispareizāko. Sekmīgs laiks dažādu lietišķo jautāju-
mu kārtošanai. Brīvdienās izej sabiedrībā, satiecies ar draugiem un 
interešu biedriem. Gūsi pozitīvas emocijas.

V Ē Z I S
Var nākties kārtot lietišķas darīšanas iestādēs vai bankā. 
Spēsi loģiski argumentēt savu pozīciju, un viss noritēs 

sekmīgi. Profesionālajā jomā ir iespējas satikt uzticamus darījumu 
partnerus un iesaistīties ienesīgos projektos. Kādam dzīvē var aktu-
alizēties ārzemju tēma, tostarp sirdslietās.

L A U V A  
Jaunais gads sāksies ar nelielu skrējienu starp mājas un 
darba pienākumiem. Profesionālajā jomā var nākt kādas 

pārmaiņas, rasties jauni apstākļi un uzdevumi. Sekmīgi tiksi ar tiem 
galā, tomēr vairāk gribēsies pievērsties privātajai dzīvei. Brīvajiem 
ļaudīm iespējamas jaunas simpātijas.

J A U N A V A
Sekmīgs laiks visdažādākajiem mājas darbiem – vari veikt 
kādus pārkārtojumus, iegādāties mēbeles vai sadzīves 

tehniku, brīvdienās palutināt savējos ar gardām maltītēm. Tā būs arī 
vislabākā atpūta pirms jaunās darba nedēļas, kas solās būt nemierī-
ga, ar dažādām pārmaiņām bagāta.

S V A R I
Prāts atvērts informācijai un jaunām zinībām, ir īstais 
laiks lūkoties, kur un kā var papildināt savas prasmes. 

Tas noteikti noderēs tālākai izaugsmei profesionālajā jomā. Brīvajā 
laikā vajadzētu vairāk uzmanības veltīt saviem mīļajiem. Darīšanas 
iestādēs atliec uz vēlāku laiku.

S K O R P I O N S
Pievērsies darbam, biznesam un finanšu jautājumiem, jo 
var rasties labas iespējas palielināt ienākumus. Tomēr neti-

ci visam uz vārda, bet potenciālo partneru solījumus nofiksē līgu-
mos. Privātajā dzīvē mīlestības un romantikas laiks, izbaudi jaukos 
brīžus, ko dzīve sniedz.

S T R Ē L N I E K S
Jauni plāni un dinamiska enerģija – gads sākas ar aktīvu 
darbošanos. Spēsi daudz paveikt, uzsākt jaunus projek-

tus, satikt cilvēkus, ar kuriem veidosies sekmīgas darījumu attiecī-
bas. Ienākumi varbūt nenāks ātri, bet ieliksi labus pamatus nākot-
nei. Privātajā dzīvē jāgādā par saskaņu.

  
M E Ž Ā Z I S
Palēnām, pamazām... Lai arī ko tu uzsāktu un darītu, esi 
apdomīgs, saplāno, sarēķini. Tad veiksme un izdošanās 

būs ar tevi. Ir iespējas iesaistīties izdevīgos projektos un palielināt 
ienākumus. Tikai neiesaisties intrigās. Privātajā dzīvē krāsaini un 
dzirkstoši piedzīvojumi.

Ū D E N S V Ī R S
Atstāsi labu iespaidu uz cilvēkiem, tevī klausīsies, taujās 
padomus un izrādīs simpātijas. Kāda tikšanās var izrādīties 

īpaša. It sevišķi, ja šobrīd esi sirdī brīvs. Ģimenes cilvēkiem jāgādā 
par saticību mājās. Palutini savējos, bet ar vērienīgiem saimniecības 
darbiem pārāk neaizraujies.

Z I V I S
Atrodi kādu brīdi vienatnei – tāpat vien. Lai neko neda-
rītu, sakārtotu domas un atpūstos. Tas nāks par labu un 

dos enerģiju, lai darbotos tālāk. Profesionālajā jomā iespējami jauni 
izaicinājumi vai karjeras piedāvājums. Piemērots laiks savu domu-
biedru meklējumiem.
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5.-11.01.2018.

Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe

Anekdotes

MEDIJU ZIŅA. Kādā konferencē, kuru ar vairāku reģiona pašvaldību finansiālu atbalstu organizējuši uzņēmīgi “dzī-
ves skolotāji” (izsakoties profesionālajā slengā – “kouči”), izskanējusi revolucionāra tēze: katram iedzīvotājam būtu 
nepieciešams savs personīgais “koučs” (“dzīves treneris”), jo tas tāpat kā personīgais advokāts, zobārsts, psiho-
logs, ģimenes ārsts, frizieris vai kosmetologs, uzlabošot dzīves kvalitāti katram iedzīvotājam. Tam, protams, būtu 
jānovirza arī atbilstošs “atbalsta finansējums”.
Domājams, ka ideja “katram savu personīgo kouču” varētu kļūt visai pieprasīta, jo galu galā – visi taču mēs gribam 
dzīvot labāk. Te noteikti iederētos kādi pārdesmit miljoni, kas paliktu pāri budžetā pēc veiksmīgās nodokļu refor-
mas. Bet nevajag apstāties pie sasniegtā. Katra cilvēka personīgajā “komplektā” noteikti būtu jāiekļauj ne tikai 
ajūrvēdas zinībās mācīti indiešu guru, komandas un radniecisko saišu stiprinātāji, auras un “trešās acs” koriģētāji, 
dvēseles varavīksnenes speciālisti, mediji sakariem ar viņpasauli, mirušajiem radiniekiem un citplanētiešiem, bet 
arī dažādu terapiju “asi”. Vai tad katram mums nevajadzētu kādu pļavu ziedu, kamieļu, zemūdens un virsūdens, 
flokšu vai piparu terapeitu? Noteikti vajadzētu. Tādēļ visu šo iepriekš minēto noteikti jāiekļauj valsts apmaksāto 
pakalpojumu grozā. Arī tiem, kas sociālo nodokli nemaksā...
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Meitenes ir tik nepateicīgas! Es 
viņai pasniedzu brokastis gultā, 
bet “Paldies” vietā viņas bļauj: 
“Kā tu tiki iekšā manā dzīvoklī?!”

- Braucam makšķerēt!
- Es tak nemāku!
- Kas tur ko mācēt? Ielej un iedzer!

Pusdienojot restorānā, sieva nejau-
ši uzlej sev uz drēbēm zupu.
-Fui, es izskatos kā cūka!
Vīrs:
-Jā, un vēl ar zupu aplējusies…

Sievietes vismazāk runā febru-
ārī, jo tas ir pats īsākais mēne-
sis. Savukārt vīrieši ziedus viņām 
dāvina marta sākumā kā patei-
cību par februāra klusēšanu

Pazudis bulterjers, balts ar melnu 
plankumu zem kreisās acs.  
Atradējam – lai Dievs stāv klāt!

Mīļās dāmas!  
Jums ir sausa āda, plāni mati?  
Problēmas ar figūru?  
Nāciet pie mums!  
Mēs esam piedzērušies!

Vēstule televīzijas redaktoram:  
“Vai jūs, lūdzu, nevarētu noņemt tit-
rus zem ziņām, citādi mana ome 
domā, ka tā ir karoke, un dzied līdzi.”

Vīrs ieskrien mājās, metas pie sievas, 
noskūpsta viņu un pretī saņem tikpat 
karstu skūpstu.  
- Bet tagad saki, kā es tev patīku bez 
ūsām?!  
- Ā! Tas esi tu?...

Klients darba biržā:  
- Man steidzami nepieciešams darbs! 
Jebkurš darbs! Saprotiet, man ir sieva 
un 5 bērni!  

Biržas darbiniece:  
- Un ko vēl jūs protat darīt???

Divi jaunie krievi devās medībās.  
Pēkšņi vienam no viņiem paliek slikti, 
viņš ķeras pie sirds un nokrīt zemē.  
Otrs izvelk mobilo, zvana ātrajiem un 
kliedz:  
- Palīdziet! Mēs ar draugu devāmies 
medībās, viņam palika slikti, un viņš, 
liekas,ka nomira.  
Ātrie:  
- Nomierinieties! Mēģināsim jums 
palīdzēt. Sākumā pārliecinieties, ka 
viņš tiešām ir miris!  
- Tūlīt...  
Neliels brīdis klusuma. Tad atskan 
šāviens...  
Jaunais krievs atkal paņem telefonu:  
- Un tālāk?

Es dzeru ļoti maz, bet kad iedze-
ru, tad kļūstu pavisam cits cil-
vēks. Tas gan dzer daudz!

Pateicoties krīzei es atkal esmu uz 
kājām, jo banka atņēma mašīnu!

Kāda sieviete ciemojas pie draudze-
nes un redz, ka zem loga visās dobēs 
iestādīti milzīgi kaktusi.  
- Prātīgi esi izdarījusi! Tas tāpēc, 
lai uzmācīgi vīrieši nelīstu iekšā pa 
logiem?  
- Nē, lai nelēktu laukā!

Ilgi bijis bez darba, vīrs beidzot atkal 
atnes mājās algu un jau no korido-
ra sauc:  
- Sieva! Nāc šurp! Ņem naudu! Turi! 
Iegaumēji?! Un tagad visu atdod!  
Viņš paņem naudu, pieiet pie kalen-
dāra, apvelk ar sarkanu flomāsteru 
tās dienas datumu un saka:  
- Lai tu vairs neteiktu, ka neat-
ceries, kad pēdējo reizi esi 
rokās turējusi manu algu!

Mīļākais pukojas:  
- Viss, pietiek! Man ir apnicis spēlēt 
otro vijoli!  
Viņa:  
- Pat nesāc! Priecājies, ka vis-
pār vēl esi orķestrī!

Viņš viņā iemīlējās no pirmā acu ska-
tiena. No otrā saprata, ka nespēj bez 
viņas dzīvot. No trešā – ka viņa viņu 
izputinās. No ceturtā – ka kontaktē-
šanās ar viņu izjauks viņa ģimeni. 
No piektā – ka viņa atņems visu viņa 
brīvo laiku. No sestā – ka ir nokavē-
jis, un viņa jau pieder kādam citam.

Skolotājs prasa Jānītim:  
— Vai mājas darbs ir izpildīts?  
Jānītis:  
— Nav.  
Skolotājs:  
— Kāpēc nav?  
Jānītis:  
— Aizmirsu izpildīt…  
Skolotājs:  
— Sēdies, divi!  
Skolotājs prasa Anniņai:  
— Vai mājas darbs ir izpildīts?  
Anniņa:  
— Nav.  
Skolotājs:  
— Kāpēc nav?  
Anniņa:  
— Man izbeidzās lodīšu pildspalva…  
Skolotājs:  
— Sēdies, divi!  
Skolotājs to pašu prasa Pēterītim:  
— Vai mājas darbs ir izpildīts?  
Pēterītis:  
— Nav.  
Skolotājs:  
— Kāpēc nav?  
Pēterītis:  
— Mans brālis vakar no cietuma iznā-
ca…  
Skolotājs:  
— Domā mani iebiedēt? Sēdies, četri!



ОВЕН
Праздничное веселье осталось позади, а значит, время вернуть-
ся к рабочим обязанностям. Вы можете ставить перед собой 
высокие цели – подходящее время, чтобы показать свои про-

фессиональные возможности и подняться по карьерной лестнице. Как 
можно чаще выходите в общество, посещайте мероприятия, на которых 
есть возможность встретить нужных людей. 

ТЕЛЕЦ
После новогодних праздников вас закружит в вихре событий. 
Спокойствие, только спокойствие… Не поддавайтесь стрессу 

и не принимайте скоропалительных решений. Может поступить заманчи-
вое карьерное предложение, но нужно тщательно оценить, насколько оно 
выгодно, и не стесняйтесь говорить об адекватной оплате труда. 

БЛИЗНЕЦЫ
На первом месте – семья и все, что происходит в жизни люби-
мых родственников. Выслушайте, помогите, но не навязывай-

те свою точку зрения. Удачный период для решения различных деловых 
вопросов. В выходные выйдите в общество, встретьтесь с друзьями и теми 
людьми, с которыми у вас общие интересы. Это подарит вам положитель-
ные эмоции.

 
РАК
Вероятно, вам придется улаживать деловые вопросы с чинов-
никами или в банке. Вы сумеете аргументированно донести 

свою позицию, и все пройдет успешно. В профессиональной сфере – воз-
можность встретить надежных деловых партнеров и принять участие в 
прибыльных проектах. Для некоторых представителей знака актуальной 
может стать «тема зарубежья», в том числе, и в делах сердечных. 

ЛЕВ 
Новый год начнется с небольшого забега – от домашних дел 
к рабочим обязанностям. В профессиональной сфере воз-

можны перемены, новые обстоятельства и задачи. Вы успешно справи-
тесь с ними, однако захочется больше внимания уделить личной жизни. 
Не исключено, что у свободных представителей знака появятся новые 
симпатии. 

ДЕВА
Удачный период для различных домашних дел – можно делать 
перестановку, приобретать мебель или бытовую технику, в 

выходные побаловать домашних чем-нибудь вкусненьким. Важно отдох-
нуть перед рабочей неделей, которая обещает быть неспокойной, богатой 
на различные перемены. 

ВЕСЫ
Ваш разум открыт для получения информации и знаний, самое 
время совершенствовать свои навыки. Это обязательно приго-

дится в дальнейшем. В свободное время уделите больше внимания своим 
любимым домочадцам. Походы по различным учреждениям отложите на 
более позднее время. 

СКОРПИОН
Займитесь работой, бизнесом или финансовыми вопросами, так 
как может появиться возможность улучшить ваше финансовое 

положение. Однако не верьте на слово потенциальным партнерам, а все 
договоренности фиксируйте на бумаге. В личной жизни – время любви и 
романтики, наслаждайтесь прекрасными моментами, которые дарит вам 
судьба. 

СТРЕЛЕЦ
Новые планы и динамичная энергия – год для вас начнется 
активно. Вы многое сможете сделать: начать новые проек-

ты, встретить людей, с которыми установится успешное деловое сотруд-
ничество. Возможно, это не принесет сиюминутного дохода, но послужит 
хорошей основой для будущего. В личной жизни нужно позаботиться о 
взаимопонимании. 

  
КОЗЕРОГ
Потихоньку, полегоньку… К чему бы вы ни приступали, будьте 
благоразумны, хорошенько все спланируйте и просчитайте. В 

этом случае удача будет на вашей стороне. Будет возможность принять 
участие в выгодных проектах и увеличить доходы. Только не ввязывайтесь 
в интриги. В личной жизни – яркие, красочные приключения. 

ВОДОЛЕЙ
Вы будете производить приятное впечатление на людей, к вам 
станут прислушиваться, будут спрашивать у вас советов, про-

являть симпатию. Не исключена встреча, которая станет судьбоносной. 
Особенно, если сейчас вы в поиске своей половинки. Семейным пред-
ставителям знака стоит позаботиться о взаимопонимании с домашними. 
Побалуйте домочадцев, но не слишком увлекайтесь домашними делами. 

РЫБЫ
Найдите возможность побыть наедине с собой. Приведите 
мысли в порядок и отдохните. Это пойдет вам на пользу, 

позволит зарядиться энергией, чтобы действовать дальше. В професси-
ональной сфере возможны новые вызовы или карьерные предложения. 
Подходящее время для поиска единомышленников.
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СКОП  
5.01.–11.01.2018.

Гуна Карклиня, 
сертифицированный 
астролог 

НОВОСТЬ ПРЕССЫ. На одной из конференций, которую при финансовой поддержке нескольких 
самоуправлений региона организовали предприимчивые «учителя жизни» (выражаясь на 
профессиональном сленге, коучи), прозвучал революционный тезис: каждому жителю хорошо было 
бы иметь своего личного коуча («тренера жизни»), потому что он, как и личный адвокат, зубной врач, 
психолог, семейный врач, парикмахер или косметолог, дескать, улучшит качество жизни каждого. На 
это, конечно, нужно было бы направить соответствующее «поддерживающее финансирование». 

Думается, что идея «каждому по личному коучу» могла бы стать весьма востребованной, ведь, в конце 
концов, все мы хотим жить лучше.  Тут, определенно, пригодились бы какие-нибудь «–дцать» миллионов, 
которые остались бы в бюджете после успешной налоговой реформы.  Но не нужно останавливаться 
на достигнутом. В личный «комплект» каждого человека обязательно нужно включить не только 
обученного аюрведе индийского гуру, специалиста, укрепляющего командные и родственные связи, 
корректировщика ауры и «третьего глаза», специалиста по радужной оболочке души, медиума для 
связи с потусторонним миром, умершими родственниками и инопланетянами, а также асов в области 
различных терапий. Разве каждому из нас не нужен цветочный, верблюжий, подводный, надводный, 
флоксовый или перечный терапевт? Обязательно нужен. Поэтому все вышеперечисленное нужно включить 
в оплачиваемую государством корзину. В том числе, и для тех, кто не платит социальный налог…

Ри
су

но
к:

 Z
em

gu
s

Судебный процесс по делу о хище-
нии казенных двух миллионов 
франков.  
Начинается заседание – подсуди-
мый сидит один, без адвоката.  
Судья:  
– Подсудимый, вы почему без 
адвоката? Вы что, сами себя защи-
щать будете?  
– Ваша честь, как только мой 
адвокат убедился, что это не я 
присвоил эти два миллиона...

Бабушка рассказывает сказку: 
- Сидел значит человек и пригова-
ривал, сидел и приговаривал, при-
говаривал... 
- Бабушка, а он что, такой ворчун 
был? 
- Да нет, просто судья...

В загоне на ранчо три быка прос-
лышали, что хозяин хочет купить 
еще одного быка. «Старожилы» 
разволновались. 
Первый бык говорит: 
- Я прожил здесь уже 5 лет, и мне 
по праву принадлежит 100 коров, 
вы все с этим согласны, и я не 
уступлю новичку ни одной из них, 
чего бы мне это ни стоило! 
Второй бык говорит: 
- Я здесь уже 3 года, и мне по 
праву принадлежит 50 коров, и 
никто с этим не спорит, я ни за что 
не поделюсь ни одной из них! 
Третий, самый молодой, говорит: 
- Я живу здесь всего 1 год, но 10 
коров уже давно мои, и я готов 
драться за любую из них до полной 
победы! 
Вдруг быки видят, как к загону 
подъезжает грузовик, и оттуда с 
трудом выгружают такого огром-
ного быка, какого «старожилы» в 
жизни не видели. Под каждым его 
шагом рессоры грузовика прогиба-
ются почти до излома. 
Первый бык говорит: 
- Вообще-то мне и не надо столько 

коров, к некоторым из них я даже 
не успеваю подойти... 
Второй бык говорит: 
- Всегда можно поделиться с това-
рищем тем, что имеешь, тем 
более, что коров у нас так много... 
Третий бык внезапно начинает бить 
копытом землю и нагибать голову, 
показывая рога. 
Друзья говорят ему: 
- Подумай, что тебе дороже – коро-
вы или жизнь? 
- А я и не думаю драться! – отве-
чает молодой бык. – Я про-
сто хочу, чтобы он не пере-
путал меня с коровой!

Суд. Судья – блондинке: 
- Почему Вы отравили соседей? 
- Мне в магазине сказа-
ли, что лучше травить тара-
канов вместе с соседями.

Не понимаю эту глупую привычку 
говорить с животными как с людь-
ми. 
Правда, Барсик? Чего молчишь?

Высокопоставленный чиновник, 
сбивший двоих на пешеходном 
переходе, спрашивает судью: 
- Какие теперь последствия будут? 
- Тому, что головой лобовое про-
бил, лет пять за нападение и 
попытку ограбления, а тому, что 
в кусты отлетел, можно и все 
восемь – еще и за попытку скрыть-
ся с места происшествия.

4 утра. Дежурная аптека. На пороге 
хмурый молодой человек. 
- Дайте мне средство от бессон-
ницы! 
- Вам какое? 
- Тест на определение  
беременности.

- Мама, смотри, мне бегемотик в 
киндере попался, мама... мама, 
почему ты плачешь? 

Мама, я скоро найду работу и 
съеду, честное слово, ну мааам!

– Я пережил одну войну, три 
автомобильные катастрофы, 
одну авиационную, два неудач-
ных супружества и одно удач-
ное, три описи имущества за 
долги и одно банкротство. 
А теперь приходит мой внук 
и заявляет: «Дед, ты ниче-
го не понимаешь в жизни!»

- Как ты со своей женой познако-
мился? 
- Сидит она, значит, в бане... 
- Как интересно! Продолжай! 
- Сидит она в бане за своё пове-
дение на форуме и шлет мне, 
админу, слезное письмо, чтобы 
я её разбанил. Начали общать-
ся по мылу, затем в аське, 
затем встретились в реале.

- Я знаю вас достаточно и с уве-
ренностью могу сказать: более 
чистого и святого человека я не 
встречал. Господь все видит и я 
уверен, что вам уготовано место в 
раю среди самых великих правед-
ников. 
- Спасибо, вы умеете утешить 
перед операцией, доктор.

В холодный, дождливый вечер 
джентльмен сидя у пылающего 
камина потягивает пунш. Раздаётся 
стук в дверь, на пороге стоит 
промокшая и замерзшая красивая 
женщина. 
- Сэр, я ужасно замерзла. 
- Пожалуйста садитесь к огню. 
- Сэр, но я не могу согреться. 
Укрывает её пледом, даёт чашку 
горячего чая. 
- Но, сэр, мой покойный муж всегда 
согревал меня своим телом. 
- Но, леди, я не могу в такой 
дождь доставить Вам тело 
вашего покойного мужа.

АНЕКДОТЫ
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Лиепая снова на лопатках
Вентспилсская команда празднова-
ла очередную убедительную победу в 
играх чемпионата Латвийской баскет-
больной лиги. Второй раз в этом сезоне 
она выиграла у клуба «Betsafe/Liepāja». 
На этот раз вентспилчане в последней 
игре победили на своей площадке со 
счетом 97:71. Самыми результативны-
ми игроками с 20 очками были Рихардс 
Ломажс и Роналдс Закис. Для вентспил-
чан это была уже 13-я победа в 13 играх, 
со стопроцентным балансом команда 
занимает уверенное первое место. 

Tрое вентспилчан – в 
сборной Латвии по керлингу 
Tрое юных вентспилсских керлингистов 
включены в состав латвийской юниор-
ской сборной для участия в чемпио-
нате группы В, который проходит сей-
час в Финляндии. Это воспитанники 
Вентспилсского клуба керлинга Анрийс 
Микус Бриежкалнс, Маркус Салминьш и 
Матис Цирвелис. Для Маркуса и Матиса 
это будет первый старт в чемпионате 
мира, а Анрийс уже несколько лет играл 
в составе юниорской сборной. Всего 23 
команды борются за три путевки в диви-
зион А чемпионата мира.

В Вентспилсе делят медали в 
чемпионате по шорт-треку
В чемпионате Латвии по шорт-треку, 
состоявшемся в Вентспилсском ледо-
вом холле, триумф пережил вентспил-
чанин Робертс Янис Звейниекс, кото-
рый в феврале дебютирует на Зимних 
Олимпийских играх в Корее. Он побе-
дил в дистанции на 500 м и 1000 м. 
Второе место в общем зачете занял 
Томас Бакевицс, а бронзовая медаль 
досталась Эндию Виганту. В своих воз-
растных группах золотые медали полу-
чили вентспилчане Карлис Крузбергс, 
Анна Зеленкевича, Марта Хайно и Анна 
Янсоне. 

Достижения «Venta–2002» в 
праздничных турнирах 
Юные хоккеисты вентспилсской хок-
кейной школы «VENTA–2002» достигли 
успеха во время праздничных турни-
ров. Хоккеисты U-14 в словацком горо-
де Ружомберок под руководством тре-
нера Роберта Гросбергса заняли третье 
места в турнире среди восьми команд. В 
турнире, который прошел в Вентспилсе, 
хоккеисты U-9 в конкурентной борьбе 
среди восьми команд заняли 3 и 5 места. 

Продемонстрируют свое 
мастерство в Кубке 
Вентспилса
В конце недели в Парвентском холле 
состоится традиционный детский меж-
дународный турнир по футзалу. В тур-
нире «ФК Кубок Вентспилса 2018» при-
мут участие футболисты U-8 и U-10 из 
восьми клубов, в том числе, из Литвы. 
Вентспилс будут представлять футболь-
ная академия «Ventspils» и «Cerība».

НОВОСТИ СПОРТА

Общество за открытость «DELNA» обязательно обжалует приня-
тое в конце ноября прошлого года решение Вентспилсского суда – 
отклонить гражданский иск общества против осуждённого в тяже-
лых преступлениях и отстранённого от исполнения обязанностей 
председателя Вентспилсской городской думы Айвара Лембергса 
об отзыве неправдивых и порочащих честь и достоинство сведе-
ний.  По мнению «DELNA», «решение суда является незаконным, 
необоснованным и должно быть отменено, поэтому приговор 
будет обжалован в полном объёме». 

Вентспилсское русское общество распространило текст подготовленной декларации, которую подписали 338 членов общества и в кото-
рой выражает возмущение планируемым переходом школ на обучение только на латышском языке.  Полный возмущения подготовлен-
ный документ общество отправило премьер-министру Марису Кучинскису, председателю Сейма Инаре Мурниеце и министру образо-
вания и науки Карлису Шадурскису. К тому же, как указало общество, их точку зрения поддерживает и Вентспилсская городская дума, и 
представители школ.  

В последний день ушедшего года в Вентспилсе уже в 45-й раз прошел традиционный 
забег Старого года. Ежегодно он собирает бегунов не только из Вентспилса и ближайших 
окрестностей, но и со всей Курземе и не только. На этот раз в забеге принимали участие 
как латвийские бегуны, так и гости из Эстонии и России, поэтому мероприятие уже можно 
назвать международным. 

Забег Старого года 
стал международным

К аждый мог пробежать свою дис-
танцию от одного до пяти кило-
метров без контроля времени. 
Самые спортивные и выносливые 
стартовали на время. В дистанции 

на три километра среди женщин быстрее 
всех была Мадара Фрелиха из Сталдзене 
с результатом ровно 12 минут. На 18 секунд 
от нее отстала Гита Карлсоне из Салдуса, а 
еще через 40 секунд цели достигла Симона 
Биркенберга, также из Салдуса. За ними 
финишировали сестры Виктория и Изабелла 
Богдановы из Угале, а шестой стала вент-
спилчанка Лиене Вевере. 

Мужчины состязались в пятикилометро-
вой дистанции. Самым быстрым среди них 
стал Кристапс Берзиньш из Кулдиги, кото-

рый пять километров преодолел за 16 минут 
и 54 секунды. Более чем на минуту от него 
отстал Райвис Рейнфелдс из Талси, а тре-
тьим пришел известный вентспилчанин 
Гунтис Гринвалдс, который пробежал дис-
танцию за 18 минут и 14 секунд. 

Организаторы забега надеются, что со 
временем мероприятие будет становиться 
более широким и станет самым большим 
забегом Старого года не только в Латвии. 

Русские Вентспилса возмущены тем, что в школах 
придётся перейти на обучение на латышском языке

К ак пояснил председатель прав-
ления общества Василий Гинько, 
дискуссия по этому вопросу состо-
ялась уже весной. В публичном 
обсуждении участвовали  пред-

ставители Вентспилсской городской думы и 
местных школ, а также национальные куль-
турные общества и организации других горо-
дов. Активными были учителя и родители 
русскоговорящих детей. Руководитель обще-
ства отметил: «Все участники мероприятия 
единогласно согласились с тем, что образо-
вание на родном языке в Латвии необходимо 
сохранить и реформа в такой форме обуче-
ния неприемлема».  Нет никаких сомнений в 
том, что таких протестующих гораздо больше, 
чем число подписавшихся (согласно данным 
Центрального статистического управления, 
среди декларированных в городе Вентспилсе 
жителей более 1/4 части или немногим более 
10 000 жителей русской национальности, еще 
9% - беларусы и украинцы, следовательно, 
вместе по меньшей мере 36,5% являются 
жителями славянской национальности).

«В настоящий момент процесс сбора под-
писей под нашей декларацией совпадает с 
началом активной фазы реализации рефор-
мы, и мы получили реальное подтверждение 
обоснованности наших опасений», сказал 
В. Гинько. 

По его мнению, такое государственное 
решение необдуманно и нелогично, так 
как оно открыто ущемляет права нацмень-
шинств. Прежде всего нужно учитывать мне-
ние и опыт педагогов детских садов, школ и 
учреждений высшего образования, прово-
дить в учреждениях образования эксперти-
зы и учитывать мнение широкой обществен-
ности и русскоязычных детей и их родите-
лей. «Намерения полного перевода учреж-
дений образования нацменьшинств на осво-
ение программ учебных предметов только 
на латышском языке, информация о кото-
рых постоянно встречается в сообщени-
ях различных политических объединений и 
в официальных документах, мы считаем 
недопустимыми, так как они ограничива-
ют возможности конструктивного диалога 
между различными этническими группами 
единого латвийского общества», говорится 
в декларации.  

Общество присоединилось к тем сооте-
чественникам, которые уже проводили про-
тесты в Риге и тоже считают, что в Латвии 
обязательно нужно сохранить образование 
нацменьшинств с русским языком обуче-
ния. Общество особенно возмущено тем, что 
даже при сдаче государственных централи-
зованных экзаменов в средней школе нельзя 
будет делать это на языке нацменьшинств. 

“Имеющиеся статистические данные и зару-
бежный опыт свидетельствуют от том, что, 
при отказе от реализации программ образо-
вания нацменьшинств билингвально, каче-
ство образования и результаты значительно 
ухудшатся. Это, в свою очередь, приведёт к 
снижению конкурентоспособности выпускни-
ков средних школ на рынке труда, к отъезду 
молодых и трудоспособных людей из стра-
ны, обострению социальных проблем, раз-
рушению процессов интеграции», указало 
общество. 

Правительство концептуально уже под-
держало сообщение МОН о переходе на 
обучение на государственном языке в учреж-
дениях общего образования, который пред-
усматривает ввести реформу до 2021/2022 
учебного года. В 2019/2020 учебном году 80% 
обучения на государственном языке в основ-
ной школе нужно будет обеспечить только в 
7 классе, в 2020/2021 учебном году – 7 и 8 
классе, в свою очередь в 2021/2022 учебном 
году 80% объема обучения на латышском 
языке будет уже на заключительном этапе 
всей основной школы. Переход на обучение 
на латышском языке в средней школе тоже 
произойдёт постепенно – в 2020/2021 году 
только на латышском языке будут учиться 10 
и 11 классы, а через год – все классы сред-
ней школы. 

«DELNA» продолжает 
бороться против вербальной 
вседозволенности Лембергса

О бщество обрати-
лась в суд в связи с 
распространённы-
ми А. Лембергсом 
неправдивыми и 

порочащими честь и достоинство 
сведениями с просьбой – потре-
бовать от А. Лембергса отозвать 
порочащие честь и достоинство 
заявления и суждения, а также 
публично извиниться за это, рас-
сказала газете «VENTSPILNIEKS.
LV» исполняющая обязанности 
директора «Delna» Лиене Гатере. 

Общество «Delna» рассерди-
ли и оскорбили преувеличен-
ные мнения и утверждения А. 
Лембергса, которые прозвучали 
на пресс-конференции 2 ноя-

бря 2016 года и видео которой 
дано под названием «В госу-
дарстве до идиотизма доведе-
на политика отбора персона-
ла». А. Лембергс неоднократ-
но упоминает общество, гово-
ря, что «DELNA» представляет 
трёх членов и является орга-
низацией, финансируемой 
зарубежными спецслужбами, 
а также утверждает, что обще-
ство находится в руках поли-
тических должностных лиц. В 
свою очередь А. Лембергс в 
своей бравурной манере отвеча-
ет на предпринятые обществом 
‘DELNA» действия следующим 
образом: «Это моё мнение. За 
мнение не судят». 

В конце прошлого года, незадолго до Рождества, обвиняемый в 
тяжелых преступлениях и отстранённый от исполнения обязан-
ностей председателя самоуправления города Вентспилса Айварс 
Лембергс сделал щедрое пожертвование своему политическому 
«локомотиву» - Союзу зелёных и крестьян.  21 декабря он пожертво-
вал СЗК 15 000 евро, свидетельствует информация, опубликованная 
в базе данных Бюро по предотвращению и борьбе с коррупцией. 

Лембергс еще в «старом году» успел 
пожертвовать СЗК 15 000 евро

О дин из самых 
щедрых дарителей 
СЗК в последние 
десять лет в кассе 
п о л и т и ч е с к о г о 

объе ди нения особо выделяется 
именно во время последних лет. 
Занятый до сих пор в длитель-
ном судопроизводстве Лембергс 
самое большое пожертвование 
СЗК внёс в октябре 2014 года, 
когда на счёт союза были зачис-
лены 13 985,90 евро, а в декабре 
2015 года – 4000 евро. 

Однако это еще не рекорды 
щедрости Лембергса. Ранее, в 
2009 и 2010 гг. он пожертво-
вал соответственно 18 000 и 
15 000 латов, следовательно, 
более 25 000 и 21 000 евро. 
Примечательно то, что и тогда 
большие суммы пожертвований 
в кассу политической силы «вка-
тились» именно перед выборами 

в самоуправления и в Сейм.   
Пока Лембергс вкладывает 

большие суммы в кассу СЗК, 
который ему, в свою очередь, 
«возмещает» льстивой ритори-
кой на уровне государственной 
власти и в парламенте «помо-
гает решать» интересующие его 
вопросы, им же самим руководи-
мая партия «Latvijai un Ventspilij» 
так широко свой кошелёк не 
открывает, и легко понять, поче-
му.  Например, в прошлом году 
он в кассу партии не перечислил 
ни цента, а в 2016 году – только 
10 евро. Самая большая сумма 
за последние годы была в 2015 
году и достигла 315 евро.  Ранее 
же были 2500 и 2999 латов.  

Всего за 13 лет Лембергс 
в кассу своего политическо-
го рупора на государствен-
ном уровне внёс уже неполные  
80 000 евро. 



Путеводитель выходного дня   /  7
В Богоявление 
нужно 
искупаться!
В предстоящие выход-
ные, 6 января, мы отмечаем 
Богоявление, или День трех 
королей. Это особый день 
в жизни христианина, когда, 
как считается, трое мудре-
цов с Востока, следуя за звез-
дой, отправились в Вифлеем 
поклониться новорожденно-
му Иисусу. Но в эти выход-
ные также празднуется и 
Рождество по православно-
му календарю. Для многих это 
большой праздник. А для кого-
то – дни активного отдыха. 

П раздник Бого явле-
ния является своего 
рода завершающей 
точкой рождествен-
ского периода, так 

как вместе с ним наши жилища 
и сады вновь обретают свой при-
вычный облик – венки Адвента 
и нарядные елочки исчезают 
из нашего поля зрения. Не зря 
именно в это время сезон откры-
вают моржи. Конечно, это не 
известные всем морские живот-
ные, а люди, которые любят 
купаться даже зимой! В суббо-
ту, 6 января, в 11.30 на греб-
ной базе «Dampeļi» состоится 
Вентспилсский открытый слет 
любителей зимнего плавания. 
Как информируют организаторы, 
во время слета морских львов в 
Вентспилсе соберутся, по мень-
шей мере, 50 энтузиастов зим-
него плавания со всей Латвии! 

Тем, кто не решается, мы 
можем шепнуть, что не нужно 
бояться, смело отправляйтесь 
в «Dampeļi» и сами попробуй-
те искупаться в зимней Венте. 
Вентспилсский активист дви-
жения зимнего купания Игорь 
Синицын очень отзывчив, как и 
другие участники, здесь тепло 
встретят каждого, предвари-
тельно проинструктировав, как 
сделать первые шаги в морже-
вании. Любители зимнего купа-
ния собираются в «Dampeļi» 
каждое воскресенье с 11.00. Все 
вместе они отправляются пла-
вать, а потом греются в бань-
ке. Чем не прекрасное начало 
нового года? Мы убеждены, что 
это придаст еще больше моти-
вации в реализации больших и 
благородных целей! 

Возможно, у взрослых празд-
ничная искорка уже успела 
погаснуть в связи с возвраще-
нием к своим обычным рабочим 
обязанностям, а вот у детей 
впечатления еще яркие. И их 
можно будет дополнить в вос-
кресенье, 7 января, в обоих дет-
ских городках. По традиции, в 
12.00 в центре города и в 15.00 
в Парвенте состоится праздник 
начала нового года, когда вме-
сте с любимыми гномами из 
Чучумуйжи будут праздновать 
Богоявление как маленькие, 
так и взрослые жители и гости 
города. Все вместе вспомним 
самые яркие события прошед-
ших праздников и при помощи 
песен и игр зададим радостный 
тон на весь предстоящий год. 

Любители спорта могут 
отправиться в ледовый холл, 
так как в выходные возобнов-
ляются состязания в хоккейных 
чемпионатах. Молодое поко-
ление нашего клуба «VENTA–
2002», или спортсмены воз-
растной группы U-18, примет 
принципиального соперни-
ка – «HS Rīga–2002». Начало 
игры в 15.00. Вход свободный! 
Приходи и поддержи своих! 

Kак обычно в праздники, некоторые теряют чувство меры. Особенно печальная статистика, если праздники выпадают на так называемые «длинные 
выходные», которые на этот раз были особенными как в Рождество, так и в Новый год. Газета «Ventspilnieks.lv» обобщила данные о том, как прошли 
праздники в окрестностях Вентспилса. 

В новогодние праздники веселились от души...

В новогодние выходные в период с 29 
декабря по 2 января, осуществляя 
усиленный контроль в окрестностях 
Вентспилса, Госполиция провери-
ла 118 автоводителей на употребле-

ние алкоголя. Задержано два водителя, которые 
сели за руль в состоянии сильного алкогольно-
го опьянения. Данные Управления Госполиции 
Курземского региона свидетельствуют, что 1 янва-
ря в 12.10 в Вентспилсе, на ул. Целтниеку, муж-
чина 1978 года рождения управлял автомобилем 
«Renault», находясь в состоянии алкогольного 
опьянения (1,89 промилле). В еще более сильном 
подпитии своей машиной «Opel Vectra» управлял 
некий мужчина 1968 года рождения, который в 
первый день нового года был задержан в волости 
Анцес. В его выдохе констатировано 2,47 промил-
ле алкоголя. На мужчин оформлены администра-
тивные протоколы. 

За это время дорожные полицейские 
Курземского региона за различные нарушения 
оформили 285 протоколов, зафиксировано 39 
дорожных происшествий, в двух из них имеют-
ся пострадавшие. Одно из них зафиксировано 
в центре Вентспилса. 30 декабря около 16.30 по 
улице Плато ехал мужчина, который управлял 
автомашиной «Audi» и не уступил дорогу другому 
транспортному средству на перекрестке с улицей 
Саулес. В результате произошло столкновение с 
машиной «Renault», которой управляла женщина 
1993 года рождения. В происшествии пострада-
ла водитель «Renault», которая с полученными 
травмами доставлена в больницу. 

Работы хватало и службе неотложной меди-
цинской помощи, сотрудникам которой за ана-
логичный период пришлось госпитализировать 
шесть десятков вентспилчан и не только. К тому 
же, третья часть из них находились под воздей-

ствием алкоголя. Примечательно, что четвертая 
часть выпивших лиц получили травмы в резуль-
тате уголовно наказуемых деяний. 

В самом конце старого года зарегистриро-
вано три случая, когда в драке пострадавшим 
были нанесены серьезные телесные поврежде-
ния. Так, 30 декабря на ул. Лидотаю сосед нанес 
женщине телесные повреждения, а в ночь на 31 
декабря на ул. Кулдигас в одно из работающих 
ночью увеселительных заведений полицейским 
пришлось выезжать дважды, в обоих случаях 
молодые люди затеяли драку, и двое пострадав-
ших получили достаточно серьезные телесные 
повреждения. 

Сравнительно спокойно новогодние выход-
ные прошли у работников пожарно-спасательной 
службы, так как, в отличие от предыдущих лет, 
за три выходных в пожарах не погибло ни одно-
го человека. 

6 января – в церковном календаре День Звезды или 
Богоявление (День Трёх Царей);

В истории Латвии – это день Рождественских боёв. В 
истории русской армии 
эти бои были названы 
Митавской (Елгавской) 
операцией, а в исто-
рии германской армии 
– Зимние бои. В исто-
рии латышских стрел-
ков они упоминаются как 
Рождественские бои (с 23 
по 29 декабря 1916 года 
по старому юлианскому 
стилю, с 5 по 11 янва-
ря 1917 года по новому 
григорианскому стилю).  
Целью боёв было добить-
ся отступления герман-
ских войск за Лиелупе. 
В этой операции русской 
армии участвовали 1-я 
и 2-я бригады латыш-
ских стрелков (батальоны 
латышских стрелков). 

8 января – день, когда 
30 лет назад (1988) на 
Латвийском ТВ впер-
вые вышла програм-
ма “Labvakar” («Добрый 
вечер»), её вели журна-
листы Оярс Рубенис, Эдвинс Инкенс и Янис Шипкевицс.  
Программа “Labvakar” стала самой популярной телевизи-
онной передачей, включаемые в неё сюжеты сделали её 
самым важным носителем информации времен Атмоды или 
Песенной революции.

20 января – День памяти защитников баррикад 1991 года.
26 января – День международного признания de jure 

Латвийской Республики (1921). De jure, которое призна-
ли европейские державы Франция, Великобритания и т.д., 
гарантировало, что Латвия становится полноправным субъ-
ектом международного права.  

В НАШЕМ ГОРОДЕ И КРАЕ 
1 января – день, когда 65 лет назад родился скульптор, 

художник, каменотёс, учитель рисования в Пилтенской сред-
ней школе. Карлис Дане (умер в 1982 году). Он проектировал 
Центральный парк в Пилтене и является автором располо-
женного там памятника.  

Знаменательные дни и юбилеи
В НАШЕЙ СТРАНЕ 

1 января – Новый год; 

4 января – день, когда 150 лет назад умер ливский 
языковед и поэт, автодидакт Янис Принцис (родился в 
1796 году).  В 1845 году вышел в свет написанный отцом 
и сыном Принцисами на латышском языке второй сбор-
ник стихов в латышской литературе “Jūrnieku svētās 
dziesmas un lūgšanas”.

6 января – день, когда 90 лет назад (1928) в Вентспилсе 
открыли Народную консерваторию – одно из самых зна-
чимых и продуктивных образовательных и просветитель-
ских учреждений культуры. Среди педагогов Народной 
консерватории были музыканты и вокалисты, известные 
не только в Вентспилсе и его окрестностях, но во всей 
стране.   

21 января –  день, когда 30 лет назад (1988) умер 
родившийся (1936) и проживший всю жизнь в Вентспилсе 
поэт Рудольф Лиедагс (Стапранс). При жизни поэта вышел только один его поэтический 
сборник „Vējā” (1969), после смерти поэта вышли сборники „Saule miglā” (1990) и „Aija” 
(1993). 
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Несмотря на то что заинтересованность в аренде производственных помещений в свое время многообещающего предприятия 
«Dendrolight Latvija» в сентябре высказали три претендента, ни один из них на территории на Кустес дамбис работать не будет. Во вся-
ком случае, пока. Управление Вентспилсского свободного порта, являющееся хозяином этой территории и производственного здания, 
только что объявило новую процедуру на присвоение права аренды производственного здания и прилегающих территорий. 

Огромное производственное помещение 
обанкротившегося «Dendrolight» все еще пустует

О сенью интерес к началу работы 
в этих производственных поме-
щениях выразил один инве-
стор, затем появились еще два 
заинтересованных предприя-

тия. Свободный порт решил пока не согла-
шаться на предложение первого претенден-
та и рассмотреть все предложения, чтобы 
выбрать то, которое больше всего отвечает 
интересам развития города, пояснили в порту. 
Управление Свободного порта обратилось к 
предпринимателям с просьбой предоставить 
дополнительные сведения о планируемой 
сфере деятельности, бизнес-план как свиде-
тельство долгосрочных перспектив сотрудни-
чества, а также информацию о планируемых 
рабочих местах, так как именно этот фактор, 
по мнению Свободного порта, особенно важен 
в выборе претендента. И все же ни один пре-
тендент не оказался достаточно приемлемым. 

Как указывает Свободный порт, минималь-
ная плата за аренду помещений составля-
ет 3,00 eвро/м2 в месяц, не считая НДС. В 
аренду сдается помещение площадью 7300 
м2, а также прилегающая территория пло-

щадью 17 037 м2 на Кустес дамбис, 30A и 
30B. Заявление нужно подать в Управление 
Вентспилсского свободного порта до 12 
января следующего года. 

«Dendrolight Latvija» в свое время было 
многообещающим молодым производствен-
ным предприятием, запуск которого под-
держало и Вентспилсское городское само-
управление. Предприятие занималось про-
изводством сотового материала из массива 
древесины. Благодаря инициативе предпри-
нимателя Яниса Вашукса, а также софинан-
сированию структурных фондов ЕС, креди-
ту принадлежащего государству Латвийского 
ипотечного и земельного банка и инфра-
структуре, созданной Вентспилсском сво-
бодным портом, именно в Вентспилсе было 
основано первое в мире предприятие, где 
пиломатериалы низкого качества превраща-
лись в ячеистый материал из массива дере-
ва с высокой стабильностью формы, кото-
рый можно было эффективно использовать 
в производстве мебели и строительстве. 

После начала деятельности предприятия 
в 2008 году двумя годами позднее – в начале 

2010 года предприятие лелеяло надежды на 
расширение, подписав трехсторонний дого-
вор с Латвийским агентством инвестиций 
и развития и Управлением Вентспилсского 
свободного порта на присвоение софинанси-
рования в 4,27 млн евро на реализацию про-
екта производства. Европейский фонд реги-
онального развития покрывал 15% инвести-
ций проекта, и полученные средства были 
направлены на приобретение производ-
ственного оборудования. 

Осенью того же года для нужд «Dendrolight 
Latvija» Свободный порт на принадлежащей 
ему территории на Кустес дамбис постро-
ил производственные помещения в 7300 
м2 и обеспечил широкую погрузочную пло-
щадь с инженерными сетями. «Dendrolight 
Latvija» арендовало землю и здания и раз-
местило там технологическую линию стои-
мостью 14,2 млн евро. Вентспилсская дума 
вложила средства в создание общественной 
инфраструктуры. 

Однако уже через пару лет предприя-
тие оказалось на грани банкротства. Как 
агентству LETA в 2014 году признался быв-

ший руководитель «Dendrolight Latvija» Я. 
Вашукс, предприятие дошло до банкротства 
из-за нехватки оборотных средств, одна-
ко еще в 2014 году производство продол-
жало работать. Активно проявляли инте-
рес и потенциальные инвесторы, однако все 
закончилось печально. Процесс неплатеже-
способности был начат 18 февраля 2014 
года. Предприятие было ликвидировано 15 
июля прошлого года. Были удовлетворены 
требования кредиторов на общую сумму 
19,777 млн евро.

Весной этого года в интервью газете 
«Dienas bizness» Я. Вашукс выразил наде-
жду, что удастся восстановить деятель-
ность предприятия. Он рассказал, что для 
приведения в действие производственной 
линии по изготовлению сотового матери-
ала из массива дерева необходимо 3 млн 
евро, однако попытки взять такой заем были 
безуспешными. 

Свободный порт в следующем году нач-
нет строительство еще трех производствен-
ных зданий. Два из них будут построены в 
Вентспилсском парке высоких технологий, 
а третье – на ул. Ганибу рядом с производ-
ством ООО «Bucher Municipal». В новых зда-
ниях можно будет начать работу через два 
года. Два из них уже зарезервированы про-
изводственными предприятиями. 

ГДЕ НАЧИНАЕТСЯ 
ДЕГРАДАЦИЯ ПОЛИТИКОВ?

Факт, что большинству наших городских 
депутатов вот уже десятки лет кажется нор-
мальным доверять управление городом 
человеку, который, с правовой точки зрения, 
никак не может этого делать, уже не удивля-
ет. Не удивляет и то, что для значительного 
большинства наших депутатов оказывает-
ся приемлемым избирать в качестве своего 
лидера лицо, которое обвиняется в обмане 
народа; сводить счеты с оппонентами, огра-
ничивать конституционные права избирате-
лей своих коллег, демонстрируя таким обра-
зом свою лояльность обвиняемому лицу; 
из денег налогоплательщиков втайне обе-
спечивать обвиняемому лицу супервысокие 
доходы и неадекватно дорогие мероприятия 
для придания лоска запятнанному образу; 
мешать законной власти обеспечить спра-
ведливый суд. 

За каждое из этих деяний в современном 
мире следует незамедлительное осужде-
ние, лицо предстает перед судом. В случае 
Вентспилса этого не происходит. 

Доктор филологических наук Артурс 
Приедитис такие действия, которые осу-
ществляют наши позиционные депутаты, 
характеризует словом «деградация». 

«Деградация начинается тогда, когда 
не соблюдаются соответствующие нормы. 
Скажем, моральная деградация начинается 
тогда, когда не чувствуют границ моральных 
норм, за которые нельзя переходить в своих 
поведении, действиях, коммуникации. К тому 
же, интеллектуальная деградация начинает-
ся тогда, когда осознанно обесцениваются 
понятия – главный инструмент исследова-
ния и мышления. Tак, например, деградация 
современных политиков печалит, в первую 
очередь, потому, что они безумно девальви-
ровали такие понятия, как «демократия», 
«суверенность», «патриотизм», «национа-
лизм», «права человека», «свобода», «рав-
ноправие», «независимость», «гражданское 
общество», «социальная справедливость». 
К сожалению, сегодня огромное количество 
глубоко ограниченных людей, которые гор-
дятся тем, что в прессе о них публикуют 
«очерняющие статьи». Сегодня даже внуша-
ют, что для приобретения известности нега-
тивная информация более ценна, чем пози-
тивная», – говорит Артурс Приедитис. 

В свою очередь, в передаче LTV «Viens 
pret vienu» бывшая президент Латвии Вайра 

Что для нормального человека – цветущий сад, 
то для деграданта – мусорник

Вике-Фрейберга сделала вывод: «Если бы 
наша публика прекратила так сильно любить 
олигархов… Я иногда не верю опросам, в 
которых делается вывод, что самый попу-
лярный человек в стране – тот, кто обвиняет-
ся в тяжких преступлениях. Простите, милые 
люди, откуда исходит эта глубокая любовь 
и на чем она основана?! – задает ритори-
ческий вопрос экс-президент. – Если народ 
будет продолжать их любить, у них нет ника-
ких причин менять свои привычки». 

Что с нами происходит? Почему мы под-
чиняемся деградации, последствия которой 

мы все ощущаем? Разве 
нам мало экономической 
отсталости Латвии, мас-
сового отъезда из страны 
сограждан? 

К сожалению, не оста-
новленные вовремя дегра-
данты, находящиеся во вла-
сти корыстных интересов, 

продолжают вести нас к топкому болоту. 

P.S. Поскольку в вышеописанных решени-
ях Вентспилсской городской думы усматри-
ваются признаки сознательного мошенниче-
ства, мы, представленные в Вентспилсской 
думе депутаты от объединенного списка, 
обратились и продолжим обращаться в пра-
воохранительные инстанции и институции, 
которые отвечают за целевое расходование 
денег из фондов Евросоюза.  

Aйвис Ландманис,
Депутат Вентспилсской думы

ИЗ ПРОТОКОЛА ЗАСЕДАНИЯ 
ВЕНТСПИЛССКОЙ ДУМЫ ОТ 
7 ДЕКАБРЯ 2017 ГОДА 
Ведущий заседания думы Я. Витолиньш: 
«В данный момент формулиров-
ка деградированной территории в 
нормативных актах не предполага-
ет, что это обязательно свалка, эта 
формулировка намного шире». 
Депутат A. Лембергс: «Деградированная 
территория – это такая территория, 
которую можно использовать намного 
более эффективно в интересах обще-
ства, и эта территория именно такая». 

ЗАКОН ОБ УПРАВЛЕНИИ ЗЕМЛЕЙ
Деградированная территория – это тер-
ритория с разрушенной или испорчен-
ной поверхностью земли, или забро-
шенная территория застройки, разра-
ботки полезных ископаемых, хозяй-
ственной или военной деятельности.

ИНФОРМАЦИОННАЯ ЧАСТЬ КОНЦЕПЦИИ 
ЗАКОНА ОБ УПРАВЛЕНИИ ЗЕМЛЕЙ 
(РАСПОРЯЖЕНИЕ КАБИНЕТА МИНИСТРОВ 
N 214 ОТ 19 АПРЕЛЯ 2010 ГОДА)
Деградированная территория – это терри-
тория с разрушенным или испорченным 
почвенным покровом, заброшенные зда-
ния, разработки полезных ископаемых, 
территории сельскохозяйственной или 
военной деятельности или загрязненные 
места, которые влияют или могут вли-
ять на способность почвы выполнять ее 
функции, окружающую среду, здоровье и 
безопасность человека, а также на пей-
заж, культурное и природное наследие. 

На заседании 
Вентспилсской городской 
думы 7 декабря 2017 года 
за признание этой тер-
ритории деградирован-
ной голосовали депутаты 
Вентспилсской городской 
думы: Айварс Лембергс, 
Янис Витолиньш, Андрис 
Григалис, Дидзис Ошениекс, 
Игета Гредзена, Айго 
Гутманис, Илзе Буньке, 
Улдис Бойтманис. Гунтис 
Блумбергс в заседании 
участия не принимал. 
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Снова вспыхнула корь 
После почти трехгодичного перерыва 
в Латвии снова констатированы забо-
левания корью. Заболевание этой 
очень заразной инфекционной болез-
нью в настоящее время подтверждено 
у четырёх пациентов, все заболевшие 
– взрослые. Все заболевшие лечатся 
в стационаре. Вирус распространяет-
ся воздушно-капельным путём, поэтому 
существует высокий риск инфицирова-
ния. Болезнь является одной из самых 
тяжёлых, у неё большое количество 
компликаций. Избежать заболевания 
можно с помощью вакцинирования, вак-
цинация оплачивается государством. 

За доставку пенсии платить 
придется больше 
С 1 января этого года цена достав-
ки пенсий и пособий по месту житель-
ства получателя увеличилась с преж-
них 1,74 евро до 2,39 евро. Почтовые 
расходы покрывает получатель пенсии 
или пособия. Согласно данным VSAA, 
до сих пор пенсии и пособия по месту 
жительства получали 95 000, из которых 
все в основном получатели пенсионно-
го возраста.  

Топливо, табак и алкоголь – 
дороже
1 января вступает в силу налоговая 
реформа, в рамках которой на отдель-
ные продукты повышен акцизный налог 
– цена на дизельное топливо повысит-
ся на 4 цента, на бензин – на 4,8 цента, 
бутылка пива будет стоить дороже на 7 
центов, а пачка сигарет – на 24 центра. 
Пол-литра топлива будет стоить дороже 
на 0,53 евро, возрастёт цена и на вино. 

Больше всего 
ликвидированных 
предприятий за 26 лет 
В то время как новые предприятия реги-
стрируют всё с большей осторожностью 
(-8,9%), число ликвидированных пред-
приятий продолжает расти, увеличив-
шись за год на 34,78% и достигнув уже 
16 479 предприятий. К тому же число 
ликвидированных в 2017 году предприя-
тий было самым большим за последние 
26 лет, свидетельствуют данные базы 
данных регистра предприятий Lursoft.  

Особенно не хватает 
строителей 
В конце декабря прошлого года в базе 
данных Государственного агентства 
занятости было 12 823 актуальных сво-
бодных рабочих мест. Число вакансий 
увеличилось практически во всех отрас-
лях, но самый большой рост спроса 
работников замечен в строительной 
отрасли, в обрабатывающей промыш-
ленности, в работе обслуживающих и 
административных служб.  

Российские избирательные 
участки в 12 городах 
Латвии 
Министерство иностранных дел Латвии 
получило от посольства России в Латвии 
с просьбой – согласовать организацию 
выездных мест досрочного голосова-
ния в 12 городах Латвии. Россия хочет 
дополнительные участки. Пока Латвия 
ещё думает, Эстония уже сказала кате-
горическое «нет» желаниям России.   

На амнистию должников 
заявки подали 12 000 
С началом этого года закончился пери-
од, когда должники по налогам могли 
подать заявки в Службу государствен-
ных доходов о мероприятиях поддерж-
ки и возможности оплатить основную 
сумму долга по налогам и не платить 
пеню и штраф. Такой возможностью 
пожелали воспользоваться только 12 
400 физических и юридических лиц из 
более 50 000 должников. 

Кровь сдают меньше
В прошлом году в Государственном цен-
тре донорской крови всего было 32 000 
случаев сдачи крови, однако это на 
неполную тысячу меньше, чем в 2016 
году, свидетельствуют данные цен-
тра.  В настоящее время обеспечение 
удовлетворительное, но, как указывает 
центр, запасов крови никогда не может 
быть слишком много.

В ЛАТВИИ

ХОТЕЛ БЫТЬ КАК СПРИДИТИС 
«С лётной школой в юности не получи-

лось, но вырваться из провинциального глу-
хого уголка, где не было никаких шансов 
для роста, очень хотелось.  У сестёр уже 
была своя жизнь, моя помощь им боль-
ше не требовалась, и я решил досрочно 
уйти в армию, отслужить и тогда отпра-
виться на просторы огромного мира. Вроде 
как бы взрослый и сильный мужчина, но в 
душе как показанный в латышском филь-
ме Спридитис – хотелось с лопатой обой-
ти мир, чтобы найти богатства. Богатства 
не нашёл, зато хороших людей встретил.  
Служил в Алтайском округе, в охране секрет-
ных военных объектов, моя военная специ-
альность – снайпер. После армии работал 
на заводе авиационного машиностроения 
недалеко от Москвы.  Там случилось встре-
тить жителя Резекне, тренера по спортивной 
борьбе Сергея.   Он посоветовал поехать в 
Латвию, которую в Союзе приравнивали к 
Западной Европе. Приехал, нашёл работу 
в Риге, пожарным, получил место в обще-
житии.  Служилось хорошо, меня отпра-
вили учиться в Ленинград, стал начальни-
ком команды охраны, в подчинении которого 
было десять человек», вспоминает события 
далёких лет Фридон, среди которых был и 
трагичный случай: однажды во время туше-
ния пожара так отравился угарным газом, что 
в больнице врач, латыш по национальности, 
каким-то чудом четырежды выводил его из 
комы. Фридон считает, что медики подарили 
ему вторую жизнь.   Предложили курс реаби-
литации, но последствия оказались серьёз-
ными, еще и сейчас на рентгене в лёгких 
можно увидеть рубцы, хотя Фридон с годами 
их снова хорошо натренировал, как сам гово-
рит, «до олимпийского объёма».  

ГЛАС БОЖИЙ «ПОМОГИ СЕБЕ САМ!» 
«В то время начал разваливаться 

Советский Союз, умерла мать, вернулся и 
хотел остаться в Грузии. Но там времена 
перемен вынесли на поверхность самые 
тёмные людские помысли и желания! 
Врагами становились лучшие друзья, соседи 
и даже братья.  Как пацифист я не видел там 
себе применения, рвался обратно в гораз-
до более толерантную, с мой точки зрения, 
Латвию. Нелегко было и здесь, набирал обо-
роты дикий капитализм, в котором пытал-
ся найти свою нишу. Выучился и поработал 
массажистом, создал свой класс детской 
гимнастики и азбуки борьбы; собрал бри-
гаду строителей, с которой ездили по всей 
Латвии. Смутные времена не прошли даром 
для здоровья – набрал вес, болел желудок, 
спина, суставы, настроение падало в мину-
сы… Были все предпосылки, чтобы, так ска-
зать, совсем «пойти на дно», но, наверное, 
Бог помог. Не тот, которого прославляют в 
церкви, я человек не религиозный в тради-
ционном понимании. Я верю в того Бога, 
который есть в моём сердце и в мой душе, 
который говорит со мной лично, можно даже 
сказать – интимно. Этот внутренний голос – я 
уверен, с его согласия – сказал мне, что спа-
сти себя от болей и депрессии могу только я 
сам. «Нужно только захотеть», Фридон вспо-
минает целый ряд событий, которые могут 
свидетельствовать о присутствии высших 
сил в его судьбе. 

«В ту зиму я лечился в реабилитацион-
ном центре и по какому-то стечению обсто-
ятельств дошёл до пляжа. Увидел, что там 
люди плавают в прорубленной во льду про-

руби, и какой-то внутренний голос мне ска-
зал, что и я так хочу, что мне это нужно», 
по-прежнему удивляясь неожиданному 
желанию, рассказывает Фридон.  Неудобно 
было навязываться чужой компании, подо-
ждал, пока моржи уйдут, и бросился в про-
рубь. Два раза!  

«Это было безумие, никогда одни не бро-
сайтесь в прорубь, это очень опасно даже 
тогда, когда есть определенный опыт!». 
Теперь Фридон сам ужасается тому, что сде-
лал, но, благодаря Богу, всё кончилось хоро-
шо. Даже насморка не заработал. Второй 
раз другую группу любителей зимнего пла-
вания он увидел в Елгаве, подошёл и встре-
тил среди моржей знакомого со времён аэро-
клуба в Цесисе лётчика air Baltic Андиса 
Буконтса, который в своё время учил его 
летать на планере. Оказалось, что его коман-
де не хватает одного пловца на дистанцию 25 
метров и её предложили проплыть Фридону. 
Он скинул пальто и бросился в воду. В резуль-
тате еще одна порция хорошего настроения 
и приглашение вместе с ними стартовать 
на чемпионате мира моржей в Словении. 
Медали он там не получил, но проплыл для 
первого раза достаточно хорошо.  

КУПАНИЕ В МОРЕ НА МАСЛЕНИЦУ 
Когда в конце девяностых появилось пред-

ложение о работе от предприятия по стро-
ительству модульных домов в Вентспилсе, 
согласился, не раздумывая – ведь там Вента 
и море рукой подать! Переезд совпал с 
русской Масленицей. Знакомясь с городом, 
пошёл туда, где звучит музыка, и оказался 
в Приморском музее под открытым небом.  
Спросил у проходившего мимо участника 
праздника, как попасть к морю, и тот удив-
ленно ответил вопросом на вопрос, а зачем 
оно ему зимой понадобилось. Фридон честно 
ответил, что хочет искупаться. Собеседник 
оказался телевизионным журналистом и 
предложил снять такой необычный сюжет.  
Проводил амбициозного моржа до берега, и 
экзотический заплыв Фридона был показан в 
местных новостях.                                    

«Поэтому отступать уже было некуда, к 
тому же тело требовало таких экстремаль-
ных заплывов ещё и ещё», Фридон Пипия, 
не вдаваясь в детали, поведал, как нашёл 
единомышленников, как создал клуб люби-

телей зимнего плавания “Морские львы 
Вентспилса», который при поддержке само-
управления нашёл свой дом на базе греб-
ли «Дампели».   Он не устаёт радоваться за 
людей, которые там занимаются: «Среди нас 
есть медики, предприниматели, спортсмены, 
журналисты, пожарные, конторские служа-
щие и рабочие фабрик, педагоги и пенсионе-
ры…  Это люди, которые сами хотят и могут 
позаботиться о своём здоровье и своим при-
мером побуждают делать это других.  

НЕ НУЖНО ИЗОБРАЖАТЬ СУПЕРГЕРОЯ 
Фридон, в этом смысле, хотел быть про-

сто образцом и советчиком.   Часть его 
советов начинающие могут найти в интер-
нете, но лучше всего контактировать с ним 
или с кем-либо из опытных моржей лично. 
Как первую заповедь Фридон повторяет: не 
пытайтесь в процессе закаливания изобра-
жать супермена и героя, даже если здоровье 
позволяет.  Главное – постепенно и регуляр-
но, во время плавания партнёры по трени-
ровкам должны присматривать друг за дру-
гом, и через несколько месяцев обязательно 
проконсультируйтесь с врачом. Сам он дела-
ет это регулярно, и последние обследования 
свидетельствуют, что здоровье отличное, он 
непременно мог бы получить разрешение 
медиков управлять летательным аппаратом, 
что по-прежнему является мечтой Фридона. 
Ещё один его совет – нельзя руководство-
ваться только кратковременными ощущени-
ями хорошего самочувствия, которые даёт 
зимнее плавание. Нужно смотреть, что оно 
может дать в будущем в комплексе с дру-
гими действиями и занятиями.  Из лич-
ного опыта Фридон пришёл к выводу, что 
закаливание прекрасно приумножает душев-
ную энергию, человек хочет приобретать 
всё новые знания и впечатления. Большую 
часть этой «добавленной энергии» Фридон 
отдаёт тому, чтобы в специальной литера-
туре узнать, как в процессе закаливания не 
нанести вред своему телу и духу, а укрепить 
его.  Десять золотых медалей, которые полу-
чены на соревнованиях по зимнему плава-
нию мирового уровня и еще двадцать дру-
гих наград свидетельствуют о том, что он не 
только следует умным советам, но и творче-
ски анализирует и использует свой собствен-
ный опыт, который накопил почти за десять 
лет.  Однако ветерану зимнего плавания не 
кажется правильным, что на международных 
соревнованиях акцент делается на достиже-
ние результата, так как в них начали участво-
вать жаждущие наград профессиональные 
пловцы, а не люди, которые делают это с 
целью закаливания.  

Как известно, Грузия – страна долгожите-
лей, и Фридон в этой связи выдвинул амби-
циозную личную цель – в отношении продол-
жительности жизни обогнать своего дедушку, 
который по рассказам прожил 135 лет. Если 
так, то стремясь к этому рубежу, Фридон еще 
не прошёл – не проплыл и половину от заду-
манной дистанции… 

Как закалялся Фридон?

Джигит в Латвии.

Шпагат – в любое время и в любом месте!
Делать упражнения у моря – всегда  
в радость!
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В детских садах будут работать 
дополнительные нянечки 
В ясельных группах (для детей с полутора 
до 3 лет) детских садов города Вентспилса 
будут работать дополнительные нянечки.  
Вентспилсская городская дума поддержала 
необходимость обеспечить в каждой груп-
пе младшего возраста дополнительно 0,75 
ставки помощника учителя, что составит 
шесть рабочих часов в день. В дальнейшем 
в течение всего рабочего дня одновременно 
за детьми будут присматривать двое взрос-
лых, а в самые напряженные часы – трое 
взрослых. На эти цели в этом году дума из 
бюджета выделила дополнительно 131 929 
евро. В Вентспилсе работают 25 групп для 
детей такого возраста. 

«Юрас варты» получили 
от государства 198 277 евро
Вентспилсский театральный дом «Юрас 
варти» муниципального общества с огра-
ниченной ответственностью «Курземская 
филармония» для обеспечения доступно-
сти получил 198 227 евро в рамках целе-
вой программы Государственного фонда 
капитала культуры. Это четвертая по счёту 
самая большая сумма после даугавпилсско-
го Арт-центра им. Марка Ротко, Посольства 
Латгалии «Gors» и лиепайского концертно-
го зала «Lielais Dzintars», которые получили 
только на несколько тысяч больше.  

Уровень безработицы – 4,3%
Зарегистрированный уровень безработицы в 
городе Вентспилсе в первый рабочий день в 
новом году составил 4,3%, свидетельствуют 
данные Государственного агентства занято-
сти. С конца 2016 года показатель не менял-
ся. Зарегистрированных без работы было 
939 вентспилчан. Самые низкие показате-
ли в Риге (3,1%), Валмиере (3,3%), Елгаве 
(3,5%) и в Юрмале (3,8%). В Вентспилсском 
филиале ГАЗ больше всего свободных рабо-
чих мест у телефонистов (10), маляров (6), 
утеплителей зданий, строителей и рабо-
чих-отделочников (по 5). 

34 000 евро – Центру 
обслуживания клиентов 
Кабинет министров принял правила, которые 
предусматривают выделение 33 967 евро 
Вентспилсской городской думе как содер-
жателю сетевой информационной системы 
Единого центра обслуживания клиентов госу-
дарства и самоуправления. Министерство 
охраны среды и регионального развития 
в прошлом году на создание, содержание 
такой сети и совершенствование системы 
публичных услуг выделило 940 394 евро.

Склад железнодорожной станции 
Мазирбе в вентспилсском музее 
В Вентспилсский Приморский музей под 
открытым небом планируется перевести зда-
ние бывшего товарного склада Мазирбской 
железнодорожной станции.

Концертный зал претендует на 
награду года по закупкам
В финал в двух номинациях Награды года 
Латвии по закупкам попал и открытый кон-
курс на строительство Вентспилсской музы-
кальной школы с функцией концертного 
зала. Вентспилс представлен в двух номи-
нациях – как «Закупка года», так и «Самая 
зелёная закупка года».  

Изменен график движения автобуса 
в Блазму и Стикли 
Изменен график движения по маршруту регио-
нального автобуса Вентспилс-Блазма-Стикли-
Блазма и Блазма-Стикли-Блазма. В дальней-
шем автобус из Блазмы будет отходить на 
20 минут раньше – в 7.40. Рейс по маршруту 
Вентспилс-Блазма-Стикли-Блазма будет по 
вторникам и пятницам, а на участке Блазма-
Стикли-Блазма автобус будет курсировать по 
понедельникам, средам и четвергам, проин-
формировала Дирекция автотранспорта. 

В ВЕНТСПИЛСЕ

ИЗМЕНЕНИЯ В ПОРЯДКЕ 
ВНЕСЕНИЯ ОБЯЗАТЕЛЬНЫХ 
ВЫПЛАТ ГОСУДАРСТВЕННОГО 
СОЦИАЛЬНОГО СТРАХОВАНИЯ 
(ОВГСС) ДЛЯ САМОЗАНЯТЫХ ЛИЦ

Самозанятые лица, доходы которых в 
месяц не превышают минимальной зарпла-
ты, должны будут производить взносы соци-
ального пенсионного страхования в разме-
ре 5%. Платежи обязательного пенсионного 
страхования в размере 5 процентов можно 
не производить, если доход самозанятого 
лица в год таксации не достигает 50 евро. 

Самозанятые лица, ежемесячный доход 
которых достигает и превышает размер 
минимальной зарплаты, должны будут про-
изводить ОВГСС (VSAOI) в размере 32,15% 
со свободно выбранного объекта, который не 
меньше размера минимальной зарплаты, а 
также вносить 5% от разницы между дохода-
ми и свободно выбранным объектом на пен-
сионное страхование. 

Самозанятым лицам, которые получают 
доход от сельскохозяйственного производ-
ства и ежемесячный доход которых дости-
гает или превышает минимальную заработ-
ную плату, ОВГСС (32,15%) нужно вносить 
со свободно выбранного объекта, который 
не меньше минимальной заработной платы. 
ОВГСС нужно вносить, как и раньше, – за 
предыдущий квартал до 15-го числа следу-
ющего месяца. 

В свою очередь, ОВГСС в размере 5% 
от разницы между доходами и свободно 
выбранным объектом потребуется рассчиты-
вать за весь календарный год и вносить до 
15 апреля текущего года. 

ИЗМЕНЕНИЯ ДЛЯ ТЕХ, 
КТО ВЫПЛАЧИВАЕТ 
И ПОЛУЧАЕТ ГОНОРАРЫ 

Работодатель, который выплачивает 
авторское вознаграждение, должен выпла-
тить обязательные взносы в размере 5% 
от авторского вознаграждения (брутто) на 
пенсионное страхование лица, получающего 

Новый год начинается с налоговой реформы
гонорар. Лицу, выплачивающему авторское 
вознаграждение, ОВГСС в размере 5% не 
нужно вносить за такого получателя автор-
ского вознаграждения, который имеет инва-
лидность I или II группы, которому присво-
ена пенсия по возрасту, постоянное место 
жительства которого не в ЛР, а также за 
наследников авторского права и других лиц, 
перенявших авторские права. Если получа-
тель авторского вознаграждения параллель-
но является наемным работником и его зар-
плата у одного или нескольких работодате-
лей вместе достигает или превышает размер 
минимальной зарплаты, с авторского возна-
граждения как самозанятому лицу ОВГСС не 
нужно вносить независимо от размера полу-
ченного авторского вознаграждения. 

В 2018 ГОДУ ПРОИЗВЕДУТ 
ПЕРЕРАСЧЕТ ПЕНСИЙ 

Будет осуществлен перерасчет пенсий по 
возрасту и по потере кормильца, а также 
пенсий по выслуге лет, начисленных соглас-
но положению «О пенсиях по выслуге лет», 
которые были начислены или подверглись 
перерасчету в 2012-м, 2013-м, 2014-м и 2015 
годах. После перерасчета пенсии вырастут 
у тех людей, которые начали получать пен-
сии в период экономического кризиса, когда 
был применен негативный индекс пенсион-
ного капитала. Перерасчет будет произведен 
автоматически, ничего дополнительно сени-
орам делать не нужно. Размер индексиро-
ванной пенсии будет установлен с 1 января 
2018 года, и за период с 1 января она будет 
выплачена до сентября 2018 года. 

НАЛОГ С МИКРОПРЕДПРИЯТИЙ
Для работников микропредприятия мак-

симальная зарплата увеличена с 750 до 
900 евро в месяц на одного работника. 
Обложить налогом на общих основаниях 
смогут тех работников, у которых общий 
доход с микропредприятий превысит 10 800 
евро за таксационный год. 

Ставка налога с микропредприятия будет 
15%, а максимальный оборот микропред-
приятия не должен превышать 40 000 евро. 

Режим налога с микропредприятия смогут 
использовать не только имеющиеся платель-
щики налога с микропредприятия, но и лица, 
ведущие хозяйственную деятельность, кото-
рые будут соответствовать определенным 
принципам. 

ПОДОХОДНЫЙ НАЛОГ 
С ПРЕДПРИЯТИЯ

В законе о подоходном налоге с предпри-
ятий (ПНП) установлен новый режим оплаты 
– теперь он будет применяться не в момент 
получения прибыли, а в момент ее распре-
деления. Налог будет применяться в отно-
шении дивидендов или приравненных к ним 
выплат, расходов, не связанных с хозяй-
ственной деятельностью, повышенных про-
центных выплат, займов, выданных связан-
ным лицам, и т. д. Ставка в 20% будет при-
меняться к дивидендам на уровне предпри-
ятия, физические лица, получающие такие 
дивиденды, не будут обязаны уплачивать 
подоходный налог с населения. 

С 1 июля 2018 года ПНП не нужно будет 
платить авансом. 

ИЗМЕНЕНИЯ В НДС, АКЦИЗАХ 
И НАЛОГАХ НА АЗАРТНЫЕ ИГРЫ 

С 2018 года плательщик НДС может не 
регистрироваться в Службе госдоходов, если 
общая стоимость доставленных им товаров и 
оказанных услуг, облагаемых НДС, за послед-
ние 12 месяцев не превысила 40 000 евро. 
Сейчас эта сумма составляет 50 000 евро.

С 2018 года вырос акцизный налог на бен-
зин (+7,8%), дизельное топливо (+11%), сжи-
женный газ (+12%). Ставка акцизного налога 
на сигареты увеличилась на 5,5%, на вино – 
на 18%, на пиво – на 24%.

С 2018 года повышается ставка налога на 
азартные игры на 30% как для игорных сто-
лов, так и для автоматов. Нововведением 
является применение налога на азартные 
игры онлайн. В свою очередь, прогрессив-
ная ставка налога на доходы с населения 
будет применяться к выигрышам в азартные 
игры, лотереи и розыгрыши на общую сумму 
более 3000 евро. 

 Окончание. Начало на 1 стр.

Вентспилсская поликлиника была одним 
из тех медицинских учреждений, которые 
в первый рабочий день после Нового 
года столкнулись с серьезными пробле-
мами в работе так называемой системы 
Э-здоровья. Система, которая, как оказа-
лось, не была протестирована на таких 
объемных подключениях, парализовала 
работу Вентспилсской поликлиники на три 
часа. Больничные и рецепты на компенсируемые 

лекарства будут выписываться только электронно
• С 1 января больничные листы и рецепты 
на компенсируемые государством лекар-
ства будут оборачиваться только в элек-
тронной среде. 
• Э-больничные будут открываться, прод-
леваться и закрываться только в систе-
ме Э-здоровья. Информацию о закрытом 
э-больничном работодатель на следующий 
день увидит в своем профиле Системы 
электронного декларирования СГД. 
• Заявление в Государственное агентство 
социального страхования (VSAA) о закры-
том в Э-здоровье больничном листе В 
жители могут подать электронно, исполь-
зуя э-услуги VSAA.
• Чтобы приобрести в аптеке лекарства по 
э-рецепту, в аптеке нужно будет показать 
документ, удостоверяющий личность (при-
обретая лекарства для своего несовер-
шеннолетнего ребенка, нужно назвать имя 
и фамилию ребенка). 
•  Чтобы приобрести в аптеке лекарства 
для другого человека, например, родствен-
ника, по выписанному э-рецепту, в апте-
ке нужно предъявить идентификационный 
номер э-рецепта, который доступен как 
врачу, так и пациенту, назвать имя и фами-
лию пациента, а также предъявить свой 

документ, удостоверяющий личность. 
• Житель может делегировать на пор-
тале Э-здоровья другое лицо для при-
обретения ему лекарств по э-рецептам. 
Делегированный человек в аптеке дол-
жен показать свой документ, удостоверя-
ющий личность, и назвать имя и фамилию 
пациента. 
• Рецепты, выписанные в бумажной форме 
до 1 января 2018 года, можно будет 
использовать до конца срока их действия 
– их в аптеке введет в систему фармацевт. 
Открытый в бумажной форме больничный 
лист в систему Э-здоровья введет леча-
щее лицо, которое будет его закрывать. 
• После 1 января 2018 года в бумажном 
формате продолжат выписывать: рецепты 
на индивидуально компенсируемые лекар-
ства, лекарства и медицинские средства 
из списка М; если приобретение лекарств 
пациенту компенсирует страховая ком-
пания; если пациент будет использовать 
рецепт в какой-нибудь из стран – участниц 
ЕС, Исландии, Норвегии, Лихтенштейне 
или Швейцарии; лицу, которое не заре-
гистрировано в Регистре жителей; если 
э-рецепт невозможно выписать в системе 
Э-здоровья по техническим причинам. 

Из-за новой системы «зависла» 
работа Вентспилсской поликлиники

По словам администрации 
поликлиники, еще с утра 
новая система, которая 
введена с 1 января, дей-
ствовала более-менее 

приемлемо, однако позднее появились серьез-
ные проблемы. В период, когда было наи-
большее число подключений по стране, из-за 
системы «зависла» работа поликлиники. Как 
рассказали в поликлинике, в конце рабочего 
дня в течение трех часов было невозможно 
выписать пациентам рецепты и больничные. 
Среди пациентов и специалистов сбои в систе-
ме вызвали растерянность и непонимание, 
однако администрация поликлиники выразила 
надежду, что в ближайшее время сбои в рабо-
те Э-здоровья удастся ликвидировать. 

Проблемы с выписыванием электронных 
рецептов и больничных не являются виной 
Вентспилсской поликлиники, так как подобные 
жалобы получены и от коллег в других местах 
Латвии, рассказал агентству LETA коммерче-
ский уполномоченный Вентспилсской поликли-
ники Денис Абрамов. «Мы не единственные. 
Система Э-здоровья связана с внутренней про-
граммой «SmartMedical», которую используют 
многие медицинские учреждения в Латвии и 
которая предназначена для учета пациентов, 
записей, счетов и медицинской информации». 
Представители разработчика системы поясни-
ли поликлинике, что серверы Э-здоровья пере-

гружены и не могут сразу обработать все опе-
рации, поэтому возникают сбои. 

Национальная служба здоровья поясни-
ла, что система Э-здоровья работает, но в 
отдельных случаях в данный момент может 
наблюдаться медленная работа, когда проис-
ходит авторизация на портале. Служба также 
успокаивает жителей: в случае, если по техни-

ческим причинам невозможно выписать э-ре-
цепт, врач имеет право выдать его в бумажном 
формате. Если невозможно открыть э-боль-
ничный, то врач открывает его в течение пяти 
последующих рабочих дней, указав в системе 
Э-здоровья первый день периода нетрудоспо-
собности. 

LETA–Ventspilnieks.lv
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ЦИГУН РЯДОМ С БЛАГОРОДНЫМ ОЛЕНЕМ 
На юго-западной стороне Вентспилсе, где для развлече-

ния и отдыха людей доступна и продолжает расти искус-
ственно насыпанная лыжная гора, её посетители уже лет 
пять в самое холодное время года каждое воскресенье могут 
наблюдать своеобразную картину. На автостоянку к подно-
жью лыжной горы подъезжает серебристого цвета автомо-
биль марки Reno, из него выходит мужчина довольно высо-
кого роста и… начинает раздеваться до плавок.  Оставив 

Как закалялся 
Фридон?
Теперешний вентспилчанин Фридон 
Пипия в Латвию прибыл из Грузии.  С 
земли, о которой легенда гласит, что Бог 
вначале хотел оставить её себе. Когда 
он делил народам мира в их присутствии 
территории для проживания, грузины на 
общее собрание опоздали, так как именно 
в то время пировали. Когда они позднее 
явились просить землю, Создатель 
упрекнул их в том, что они не явились 
вовремя.  Грузины объяснили, что у них не 
было времени, потому что в это время они, 
чествуя и восхваляя Бога, опустошали 
кубки с вином. И предложили Богу самому 
удостовериться в том, что во время пира 
они именно так и делают. Всевышний 
явился на пир, и ему так понравилось 
быть среди народа во время веселья, что 
он отдал грузинам землю, которую ранее 
резервировал для себя.  
Фридон не скрывает, что продолжает 
лелеять надежду когда-нибудь вернуться 
в этот райский уголок, но уже сейчас 
знает, что не сможет жить без своей 
второй родины, иным образом избранной 
и благословенной Богом Латвии. 

верхнюю одежду в машине, этот человек среднего возрас-
та, несмотря на то, сколько градусов показывает термометр, 
насколько сильный ветер, косой дождь или метёт метель, 
начинает неспешный подъём на гору, которая теперь уже 
высотой в 58 метров.  Нужно преодолеть почти 390 ступенек, 
которые могут быть и скользкими, и обледенелыми, но муж-
чина в принципе не держится за перила.  Когда достигнута 
вершина,  на которой постоянно обитает только созданный 
скульптором Глебом Пантелеевым бронзовый благородный 
олень, мужчина начинает рядом с ним делать дыхательные 
и двигательные упражнения цигун. Делает он их очень целе-
направленно, но недолго. Еще взгляд вокруг до горизонта, 
где с западной стороны в ясную погоду можно увидеть море, 
и следует такой же неспешный спуск вниз.  Как читатели уже 
поняли, этот человек – сын горной страны Грузии Фридон, 
у которого стремление к высоте в генах, и даже восхожде-
ние на не столь высокое возвышение   Курземской равнины 
доставляет физическое и душевное удовольствие.   

«КРЁСТНЫЙ ОТЕЦ МОРЖЕЙ» ВЕНТСПИЛСА 
«Вентспилс богат солёным морским воздухом, но на вер-

шине этой горы он просто отличный и побуждает открыть-
ся чакрам, которые очищают сознание и тело», в словах 
Фридона слышится характерная для южан вселенская тайна. 
Однако подниматься на гору, которая с годами обещает стать 
в два раза выше, -это только часть факторов, приумножаю-
щих душевные и физические силы Фридона.  Вторую часть 
составляют воды Венты и море, в которых Фридон закаляет-
ся весь год, в случае необходимости вырубая лёд для места 
для плавания. Кроме него в клубе “Ventspils Jūras lauvas” 
(«Морские львы Вентспилса») так делают еще около шести-
десяти человек, но в городе число любителей зимнего пла-
вания или так называемых моржей скорее всего превышает 
сотню, прикидывает Фридон, выражая удовлетворение, что 
и он был среди популяризаторов и инициаторов этого здо-
рового образа жизни в Вентспилсе. По инициативе «Морских 
львов» привыкшие к зимнему плаванию вентспилчане уже в 
пятый раз в первый день Нового года купаются в море.  

В СТИЛЕ «КОЛХУРИ» БЕЖАЛ ОТ БОЛЕЗНЕЙ  
Как младший брат шести сестёр Фридон родился на селе, 

недалеко от шестого по величине города, который нахо-
дится на западе Грузии, почти рядом с территорией сепа-
ратистской Абхазии. Из детства в памяти больше всего 
сохранились поля с бесконечно длинными рядами чайно-
го куста, с которых семья срывала нежные листочки. Это 
был главный источник дохода семьи, рано оставшейся без 
отца, всё другое, необходимое для пропитания, выращива-
лось на приусадебном участке. Как единственный мужчина 
в семье Фридон рано начал брать ответственность за семью 
на себя, по этой причине часто отказываясь от требующих 
много времени дополнительных занятий спортом после 
уроков.  Особенно нравилась и давалась ему гимнастика, 
шпагат Фридон по-прежнему делает без каких-либо усилий.  
Попробовал он силы и в вольной борьбе, в футболе, велоси-
педном спорте.  И в плавании, к тому же, в так называемом 
«грузинском стиле», когда человек преодолевает дистанцию 
в воде со связанными руками и ногами и еще с нескольки-
ми килограммами камней на шее.  Однако это было больше 
как подростковая показуха, серьёзно к этому способу обу-
чения воинов древнего Кавказа Фридон обратился только 
тогда, когда находился уже в Латвии.  И он, наверное, един-
ственный в нашей стране, кто знает этот стиль и продолжа-
ет совершенствовать. Учился у своего земляка, грузинского 
пловца-марафонца, профессора Генри Купрашвили, кото-
рый таким стилем переплыл пролив Дарданеллы шириной 
в 12 км, установив рекорд Гиннесса.  Пока лучшее дости-
жение Фридона – два километра озера Кишезерс и пере-
сечение вплавь Лиелупе туда и обратно в течение десяти 
минут.  Воины древней Колхиды, обученные стилю «колху-
ри», могли сбежать из плена, бросаясь в воду с моста или 
через борт судна противника даже со связанными руками 
и ногами. В наши дни таким необычным способом можно 
открыть ранее неосознанные возможности тела человека, 
уверен Фридон.  Упражняясь таким образом, закаляясь зим-
ним плаванием и дыхательными упражнениями, он успеш-
но «убежал» от нескольких серьёзных болезней, включая 
тяжёлую депрессию.     

ЗА ПАЦИФИЗМОМ ПОСЛЕДУЕТ ВЕГАНСТВО  
«Окончив школу, думал выучиться на лётчика в лётной 

школе, хотелось быть как птица в воздухе.  Однако понял, что 
там меня, скорее всего, ждёт карьера военного, но я по при-
роде своей – убеждённый пацифист. Даже агрессивные виды 
спорта мне не нравятся, не говоря уже об убийстве какого-ни-
будь живого создания. Даже забить курицу дома для меня 
создавало проблему, я был готов отказаться от шашлыка, 
чтобы только не видеть, как перерезают горло подвязанно-
му за ноги к дереву барану.   Именно не отвечающие мораль-
ным соображениям, жестокие условия содержания и убий-
ства домашних животных всё больше склоняют меня в поль-
зу веганства, со временем я надеюсь перейти на него полно-
стью», Фридон убеждён, что у него получится. В небольшом 
посёлке Акменьдзирас Таргальской волости он начал строить 
себе дом, рядом с ним есть небольшой участок земли, кото-
рый Фридон из бывшей нелегальной свалки превратил в сад и 
огород, найдя в нём место и для нескольких пчелиных семей.  
За то что с годами не уменьшились, а наоборот, выросли его 
физические и душевные силы, спортивный мужчина благода-
рен унаследованному от предков упорству, которое не позво-
лило ему остановиться на полпути в тренировке воли и тела.  

«Было нелегко, иногда ситуации в жизни складывались 
даже трагически, и только чудо спасало от смерти, когда 
четыре раза находился в коме»”, это не нытье, а пересказ 
пережитого.  

Еще начинающий морж, Словения, Блед, 2010 год.

Фридон (на переднем плане) на чемпионате мира по зимнему плаванию в городе Блед в Словении, 2010 год.

Демонстрация цигун благородному оленю.
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В одной из радиопередач в первый рабочий день нового 
года у микрофонов оказались всевозможные «коучи» 
(как сейчас на современный манер называют себя 

люди, которые, так сказать, пройдя трехнедельные курсы под 
руководством таких же «коучей», учат других жить). И все они 
объединились в «общей песне», что все новогодние намере-
ния что-либо изменить обычно растворяются в воздухе уже 
через две недели. Однако восьми процентам людей даже уда-
ется реализовать эти намерения. Но есть одно условие: нужно 
продержаться 90 дней. Тогда намерения и их реализация полу-
чают почти статус привычки. Потому что 90 дней – это тот срок, 
после которого намерения приобретают неотвратимый харак-
тер… Значит (логическое заключение), – нужно тренировать 
силу воли, стараться переступить через себя и ввести новый 
ритм жизни, по крайней мере, 90 дней. 

90 дней – достаточно приличный срок не только для выпол-
нения данных себе обещаний. И на государственном уровне 
трехмесячный срок может оказаться весьма приличным, чтобы 
понять, окажутся ли обещания прошлого года вести народ в 
солнечные дали реально выполнимыми. Правда, в несколь-
ких сферах уже сейчас ясно, что никакой особенной панацеи 
и решения проблем не ожидается. Один пример – новая нало-
говая система, о необходимости которой были финансовые 
звонки и звучали иерихонские трубы весь прошлый год. Сразу 
после Нового года наше главное финансовое лицо решительно 
обещало: исправим все несовершенства в финансовой рефор-
ме. И смех и грех, система еще не начала работать, а несовер-
шенства, значит, уже есть. И, надув от усердия щеки, авторы 
реформы готовы их исправить. Это, конечно, хорошо. Так как, 
во-первых, никто и ничто не идеально. И, во-вторых, решитель-
ность сама по себе важна. Это ничего, что в роли подопытного 
кролика будет практически каждый житель Латвии. В конце кон-
цов (это уже в-третьих), если нет никакой реформы и все идет 
стабильно и прогнозируемо своим чередом, то не интересно 
жить. А люди, чего доброго, подумают, что в том Министерстве 
финансов чиновники ничего не делают. Не так, как сейчас: 
имеется реформа, ее нужно исправлять, подгонять, проверять. 
Значит, работа чиновникам обеспечена. 

Не менее яркие намерения и праздничные обещания были 
и в других сферах. Например, в медицине и области здравоох-
ранения жителей. Хотя новый «пакет» Э-здоровья как следует 
не работает. Или, вернее, «не тянет» в соответствии с требо-
ваниями современных технологий. Однако – что там напрасно 
беспокоиться – даст бог, за 90 дней понемногу полетит как по 
немецкому автобану. Только нужно потерпеть немножко. Если 
у кого-то что-то не получится, или кто-нибудь между делом 
умрет, спишем, выражаясь языком милитаристов, как «потери 
ради великой цели». Между прочим, если уж мы заговорили 
о милитаристах, то нужно вспомнить обещания именно в год 
столетия Латвии обеспечить требуемые НАТО два процента 
от ВВП на нужды обороны. Обещание, без сомнения, благое 
и нужное – как же нас захотят защищать друзья и партнеры, 
если мы сами себя не защищаем. Тут все понятно, только пока 
ни самим ораторам, ни тем, кто планирует деньги, неизвестно, 
как достичь этих двух процентов…Может, за эти 90 дней удаст-
ся придумать? И если так, то мы точно будем на белом коне в 
первых рядах на передней линии НАТО. Если никак иначе, то 
ведь всегда можно увеличить дефицит бюджета. Или, напри-
мер, еще какой центик приплюсовать к ставке акциза на бен-
зин. Или к налогу на доход с предприятий. Предприниматели 
и предприятия ведь потерпят ради общего светлого будущего. 
Нет-нет, не нужно думать, что у кого-то что-то отнимут. Этого 
нельзя допустить, ведь обещано всем – полицейским, учите-
лям, врачам и медсестрам. 

Цель в жизни должна быть, это вам скажет любой уважаю-
щий себя «коуч» (или «тренер жизни»). Если цели нет, то нет 
мотивации. Если нет мотивации, то остается только жаловать-
ся на невезуху, сидя в теплых тапочках на диванчике, тонуть 
в рутине и даже, не побоимся этих слов, в мыслях о безна-
дежности будущего. Цели, как видно, у нас есть. Но будем ли 
мы их достигать? Или будет как всегда: хотели как лучше – 
получилось как всегда. Праздничные выходные закончились, 
начался новый трудовой год. Пусть у нас все получится, и мы 
сможем выполнить свои намерения, свои обещания, обрести 
новых друзей и добиться новых достижений! И «Ventspilnieks.
lv» верит, что так и будет: сами, своими силами, с верой в себя 
и тех, кто рядом. К тому же, без советов всяких «коучей». Ведь 
мы же сами кузнецы своего счастья.   

Пусть в новом году нам все удастся, 
искренне ваша «Ventspilnieks.lv»

Продержаться 90 дней
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Новый год начинается с налоговой реформы

Что для нормального человека – цветущий 
сад, то для деграданта – мусорник
В сравнительно недалеком прошлом в Вентспилсской городской думе рассматривались два, как 
оказалось, взаимосвязанных вопроса. 15 сентября 2017 года депутаты принимали решение о приоб-
ретении земельного участка на ул. Лачплеша, 1A, площадью 3424 кв. м по уму непостижимой цене – 
200 000 eвро, или 58,41 eвро за квадратный метр, в свою очередь, 7 декабря 2017 года Вентспилсская 
городская дума приняла изменения в инвестиционном плане 2014–2020 гг. Программы развития 
Вентспилса, указав и деградированные территории в городе Вентспилсе. Каково же было наше, 
депутатов от объединенного списка, удивление, когда мы констатировали, что территория, приоб-
ретенная по баснословной цене, теперь уже считается деградированной. 

В 2018 году налоговая реформа принесет ряд изменений, которые затронут каждого латвийского 
налогоплательщика, в том числе, и предпринимателей. Какие изменения нас ожидают? 

МИНИМАЛЬНАЯ ЗАРПЛАТА 
И ЛЬГОТЫ НА ИЖДИВЕНЦЕВ 

Минимальная зарплата увеличена с 380 евро до 430 
евро в месяц. В 2018 году льгота на иждивенца вырас-
тет до 200 евро в месяц, а к 2020 году – до 250 евро в 
месяц. 

ПОДОХОДНЫЙ НАЛОГ С НАСЕЛЕНИЯ 
С 2018 года вводится прогрессивная ставка ПНН. 

Для доходов до 20 000 евро в год – 20%, от 20 000 до 
55 000 евро – 23%, а для доходов свыше 55 000 евро 
– 31,4%. Большая налоговая ставка будет применяться 

только к той части зарплаты, которая превышает сумму, 
облагаемую ПНН в 20%. 

СОЦИАЛЬНЫЙ НАЛОГ
Ставка социального налога составит 35,09%, из которых 

24,09% будет платить работодатель и 11% – наемный работ-
ник. Ставку налога увеличивают, так как вводится страхова-
ние здоровья. Таким образом, наемные работники оказыва-
ются застрахованными, что означает, что они будут иметь 
право получать услуги здравоохранения, которые оплачива-
ются из государственного бюджета. 
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Б олее того, в список деградированных террито-
рий включен симпатичный и ухоженный сквер 
на перекрестке улиц Кулдигас и Спорта, приле-
гающий к Вентспилсской средней школе N 2. Как 
оказалось, вместе со сквером деградировано 

историческое здание, находящееся здесь же, рядом, кото-
рое находится в хорошем техническом состоянии и которое 
сейчас пытаются всеми силами освободить от его владель-
цев – жителей Вентспилса. 

Аргумент правящих депутатов: только если мы дегра-
дируем эти территории, мы можем получить финансиро-
вание из фондов на приведение в порядок подобных тер-
риторий. На вопрос, действительно ли отметка в плане не 
должна совпадать с реальной ситуацией, прямого ответа 
не последовало. Были лишь туманные высказывания о 
якобы неясной дефиниции понятия «деградация», к кото-
рой можно отнести буквально все. 

ЗАКОН ЕЩЕ НИКТО НЕ ОТМЕНЯЛ
Тем не менее, в Латвийской Республике все еще в силе 

Закон об управлении землей, в котором однозначно опре-
делено, что деградированная территория – это территория 
с разрушенной или испорченной поверхностью земли, или 
заброшенная территория застройки, разработки полезных 
ископаемых, хозяйственной или военной деятельности. В 

свою очередь, критерии для определения деградирован-
ной застройки и запущенной сельскохозяйственной терри-
тории, разработанные профессором кафедры Управления 
землей и геодезии Латвийской сельскохозяйственной ака-
демии, Dr.oec. Венты Паршовай и доцентом, Mg.sc.ing. 
Майей Берзиней, – это физический износ строения; зарос-
шая кустарником территория застройки и земля, использу-
ющаяся в сельском хозяйстве; загрязнение; нерекультиви-
рованная свалка отходов; заброшенная производственная 
территория или объект; распространенность инвазивных 
растений; заболачивание земли. 

Так кто или что подверглось деградации? Или всем хоро-
шо известный красивый сквер с расположенным рядом 
зданием, или депутаты, которые принимают такие реше-
ния? Выходит, правящие убеждены, что, наплевав на зако-
ны, общепринятые нормы, мошенничая, обманывая и сгре-
бая деньги, можно достичь целей, которые обеспечивают 
долгосрочное развитие общества? 

Разве «находчивым» депутатам не приходило в голову, 
что если каждый вентспилчанин будет действовать согласно 
их «инвазивной» модели управления, например, мошенни-
чать с уплатой налогов самоуправлению, то может случить-
ся, что умникам из правящей коалиции может не хватить 
денег на выплату себе зарплат? 


